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»Prava smer je gibanje«
V tem tednu poteka po Evropi akcija poimeno-

vana Teden mobilnosti, ki se bo v soboto zaklju-
čila z dnem brez avtomobila. Slogan letošnje ak-
cije je »Prava smer je gibanje«, ki izpostavlja že-
ljo, da bi živeli v okolju s čistim zrakom in manj 
hrupa, kjer je kakovost življenja večja. 

Vsako leto v omenjenem projektu sodeluje 
več mest. Lani jih je tako sodelovalo 2.268, 
največ iz Španije (764) in Avstrije (466), iz 
Slovenije pa je bilo vključenih 31 mest - od 
glavnega mesta do manjših krajev. Namen 
tedna mobilnosti je spodbuditi uprave mest, 
da spodbujajo in uvedejo trajnostne ukrepe 
na področju prometa in povabijo prebivalce, 
da v večji meri uporabljajo načine prevoza, ki 
pomenijo alternativo vožnji z osebnimi avto-
mobili. 

V Sloveniji, kjer je slabo poskrbljeno za javni 
potniški promet, je ta problem še posebej izra-
zit. Dotaknili smo se ga v tokratni temi tedna in 
predstavili sliko, ki jo imamo na tem področju v 
Zgornji Savinjski dolini. Kot je to običajno, ima-
mo tudi pri tem nekaj svetlih izjem. Podjetje BSH 
Hišni aparati v Nazarjah, na primer, je svojim za-
poslenim organiziralo avtobusni prevoz za vse 
tri izmene.

Sicer pa osrednje mesto v tokratni številki 
Savinjskih novic zavzema intervju z direktor-
jem podjetja KLS Ljubno Mirkom Straškom, ki 

skupaj z gospodarsko družbo, ki jo vodi, pra-
znuje 40-letnico delovanja. Poleg tega, da pod-
jetje v zadnjem obdobju posluje odlično in se 
uvršča med najboljša podjetja tako v Sloveni-
ji kot v svetovni konkurenci, velja opozoriti tudi 
na visoko stopnjo družbene odgovornosti, ki jo 
izkazujejo na različne načine. Nenazadnje tudi 
tako, da so zaradi boljše obveščenosti lokalne-
ga okolja o njihovem poslovanju naročili doda-
tne izvode današnje številke Savinjskih novic, 
ki so jo prejela vsa gospodinjstva na območju 
občine Ljubno.

A pri tem Mirko Strašek opozarja na pomemb-
no dejstvo, ki se ga javnost premalo zaveda: naj-
prej mora biti podjetje učinkovito in uspešno, še-
le nato je lahko družbeno odgovorno. Brez do-
volj visoke stopnje dodane vrednosti je družbe-
na odgovornost lahko samo floskula. Tako na-
čelno poslujejo v KLS-u ves čas od ustanovitve. 
Tudi v obdobju, ko so bili v velikih težavah, tako 
rekoč na robu obstoja, niso nikomur ostali niče-
sar dolžni. Če bi imeli v Sloveniji predvsem ta-
kšna podjetja, se danes ne bi ubadali s proble-
matiko slabih terjatev in kreditnega krča, tako pa 
se moramo. 
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Tema tedna

TEDEN EVROPSKE MOBILNOSTI

V pravo smer z avtomobilom ali kar peš?

Andrej Klemenak, 
vodja Izletnikove poslovne enote 
Mozirje, o trendu okoljskega osve-
ščanja v javnem prometu:

»Trend skrbi za okolje je vedno bolj 
prisoten, mi seveda temu skušamo 
slediti, kolikor pač dopuščajo naše 
finančne zmožnosti. V naši poslovni 
enoti, kjer je zaposlenih 20 šoferjev, 
imamo 21 avtobusov. Od teh je že 
osem »zelenih«, torej takšnih z eko-
loško primernimi motorji. Vozni park 
bomo še naprej posodabljali, seve-
da v skladu s svojimi zmožnostmi. 

Zaradi starostne strukture našega 
voznega parka pa še posebej skrbi-
mo za tehnično ustreznost naših vo-
zil. Tehnični pregledi za avtobuse se 
po zakonu opravljajo dvakrat letno. 
Poleg zakonske obvezanosti imamo 
tudi svojo pregledniško službo s pre-

gledniki, ki imajo državno licenco pregledniške službe. Pri tem uporablja-
mo naš interni akt, ki določa, da mora biti s strani našega preglednika vsak 
avtobus pregledan enkrat mesečno. 

Ves čas tudi redno izobražujemo naše šoferje, ki na pet let opravljajo li-
cenco v okviru 35-urnega tečaja, poleg tega redno opravljajo testne vožnje 
v različnih vremenskih razmerah na za to primernem poligonu. Z opisani-
mi postopki skrbimo, da je za prevažanje potnikov dobro poskrbljeno tudi 
glede varnostnih zahtev.«

Letos je evropski teden mobilnosti zaznamovan s sloganom 
Prava smer je gibanje. Projekt v številnih evropskih in sloven-
skih krajih v času med 16. in 22. septembrom obeležujejo s šte-
vilnimi prireditvami. Zgornjesavinjske občine se tej v svetu naj-
bolj razširjeni kampanji za trajnostno mobilnost letos niso po-
sebej posvečale, kar pa ne pomeni, da se uvajanje trajnostnih 
ukrepov na področju prometa slej kot prej ne bo tikalo tudi na-
šega podeželja.

PREPOVED VOŽNJE V CENTRIH 
KRAJEV IMA TUDI NEGATIVNE 

POSLEDICE
Razmišljanje o pravi oziroma 

zdravi mobilnosti se ne tiče le ve-
čjih mest, del osveščene mobilno-
sti morajo biti tudi podeželski kra-
ji. V Sloveniji ima po podatkih stati-
stičnega urada vsak drugi prebiva-
lec osebni avto oziroma vsako go-
spodinjstvo ima v povprečju v lasti 
1,3 avtomobila. Kar 26 milijard po-
tniških kilometrov smo Slovenci z 
osebnimi avtomobili opravili v lan-
skem letu. 

Tudi zgornjesavinjski kraji, 
od Mozirja do Solčave, postaja-
jo preobremenjeni z avtomobi-
li, parkirni prostori so problem v 
večini večjih krajev v naši dolini. 
Mestne in krajevne trge zato mar-
sikje zapirajo za motoriziran pro-
met, kar pa že prinaša nove teža-
ve. Posledično živahen vrvež na 
trgih izumira. Ljudje se z avto-
mobili rajši odpeljejo v obmestne 
nakupovalne centre, kjer parki-
rajo skoraj pred vhodom, kot pa 
da bi se peš odpravili v mestno 
jedro. Posledično se tam zapira-
jo manjše trgovine, življenje tam 
precej hitro zamira.

UPORABA JAVNEGA PROMETA SE 
KONSTANTNO ZMANJŠUJE

Logična posledica prepove-
di vožnje z avtomobili naj bi bi-
la večja uporaba javnega prevo-
za in koles. Slednji na podeželju 
namesto avtomobilov ne pridejo 
toliko v poštev, saj morajo pode-
želani navadno premagovati pre-
cej večje razdalje kot prebivalci 
mest. Uporaba javnega potniške-
ga prometa, v primeru naše do-
line lahko govorimo le o avtobu-
snem, se kljub temu konstantno 
zmanjšuje. 

Z avtobusi je bilo v naši državi 
v lanskem letu opravljenih 3,2 mi-

lijarde potniških kilometrov, kar je 
veliko manj kot z avtomobili. Trend 
opaznega opuščanja uporabe av-
tobusov po besedah Andreja Kle-
menaka, vodje Izletnikove poslov-

(Foto: TG)

glavnini vozili prazni. Se pa zave-
damo, da je gotovo nekaj starejših 
posameznikov po vsej dolini, ki bi 
še vedno rabili javni prevoz tudi 
med vikendom.« 

AVTOBUSE KORISTIJO PREDVSEM 
DELAVCI IN DIJAKI

Zgornjesavinjčani avtobuse v 
največji meri uporabljajo v jutra-
njih urah za prevoz na delo. Kot 
pove Klemenak, so Izletnikove li-
nije takrat najbolj zasedene pred-
vsem zaradi delavskih prevozov 
v podjetje BSH Hišni aparati Na-

zarje. »Gre za eno redkih podje-
tij v sklopu prevozov Izletnika Ce-
lje, ki organizira prevoze za delav-
ce. Prevoze imajo urejene za vse 
tri izmene, delavce vozimo iz sme-
ri Šmiklavža, Solčave, Velenja in 
Žalca.« 

Veliki uporabniki javnega avto-
busnega prometa so tudi dijaki. V 
mozirski poslovni enoti so v sep-
tembru prodali vozne karte oko-
li 430-im dijakom. Letos je prišlo 

do pomembne spremembe pri ce-
nah prevozov, govor je seveda o 
subvencioniranju plačila vozne 
karte za srednješolce. »Cene so 
vsekakor veliko nižje kot prej,« po-
ve Klemenak, »število otrok, ki ko-
ristijo naše prevoze, je tako precej 
več. Poleg tega je javni prevoz po-
stal cenejši tudi od lastnega pre-
voza, ki so ga 18-letniki z opra-
vljenim izpitom prej zelo pogosto 
koristili. Opažamo tudi, da starši 
množično odpovedujejo nastani-
tev svojih otrok v dijaških domo-
vih, saj jim je precej cenejše pla-
čevati javni prevoz.«

Letos so v PE Mozirje uvedli tu-
di novo srednješolsko linijo iz Sol-
čave, ki do sedaj ni bila pokrita. Ta 
linija sicer ni ekonomsko upraviče-
na, pove Klemenak, saj njihov pre-
voz koristi le sedem srednješolcev 
iz Solčave. A vendar so s to linijo 
sedaj povezane vse občine v doli-
ni. V vmesnem času, ko so delavci 
na delu in učenci v šolah, javni pre-
voz v naši dolini koristijo predvsem 
starejši ljudje, ki obiskujejo zdravni-
ka, imajo opravke na upravni enoti 
in podobno.

UREJENIH AVTOBUSNIH 
POSTAJALIŠČ MARSIKJE V 

DOLINI SPLOH NI
Po vsej Zgornji Savinjski dolini 

je precej avtobusnih postajališč, 
ki niso urejena v skladu s predpi-
si. Stanje je po opažanjih Klemena-
ka še posebej slabo v zadrečkem 
delu doline, kjer se morajo avtobu-
si marsikje ustavljati dobesedno 
na cesti. To je še posebej proble-
matično za avtobuse, ki prevaža-
jo šolsko mladino, saj ostali udele-
ženci v prometu ne upoštevajo pre-
povedi prehitevanja stoječega av-
tobusa. 

V Nazarjah pripravljajo novo 
ureditev prometa, v katero je vklju-
čena tudi ureditev avtobusnega 
postajališča na novi lokaciji. Seda-
nje postajališče v centru kraja nika-
kor ni primerno, avtobusi so se po-
gosto primorani ustavljati na cesti. 
Neprimerno stanje je tudi v centru 
Rečice ob Savinji, kjer avtobus lah-
ko ustavi le na samem krožišču, pri 
tem pa seveda za čas postanka 
zapre ves promet.

Tatiana Golob

ne enote Mozirje, že leta opaža-
jo tudi v naši dolini: »Iz leta v leto 
opažamo, da je potnikov na avto-
busih vedno manj, kljub temu dra-
stičnih ukinitev prog zadnjih šest 
do sedem let nismo opravljali. Ta-
krat smo se odločili za ukinitev 
javnega linijskega prevoza pro-
ti Celju in Velenju ob sobotah in 
nedeljah. Odločitev so narekova-
li povsem ekonomski razlogi, saj 
se je pokazalo, da so avtobusi v 
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Iz občin 

OBČINA LJUBNO

Prenovljena cesta povezala domačine

Župan Franjo Naraločnik (tretji z desne) je skupaj z domačini cesto predal namenu. (Foto: ML)

Krajani Tera in tisti, ki živijo ob prenovljeni ce-
sti Juvanje-Kaker, so v soboto pripravili slove-
snost ob otvoritvi tega odseka ceste. Na slove-
snosti so se zbrali številni domačini, predstavni-
ki donatorjev, izvajalca in občine, pa tudi celoten 
občinski svet občine Ljubno.

Prav na koncu prenovljenega odseka, visoko 
v Teru pri domačiji Kaker je ob lepem vremenu in 
v prijaznem vzdušju domačin Jože Hudej, sicer 
tudi občinski svetnik, nagovoril zbrane. »Lepo je, 

da ste se zbrali v tako velikem številu in s tem 
dokazali, da se skupaj z nami veselite naše pre-
novljene ceste. 40 let je minilo, odkar je bila na-
pravljena prva prava cesta, ki je tukajšnje kmeti-
je povezala z dolino in svetom. Danes bomo za-
hvaljujoč razumevanju občine in izredni priza-
devnosti tukajšnjih ljudi namenu predali na no-
vo utrjeno in asfaltirano cesto v dolžini okoli 4 
km. Urejena cesta pomeni razvoj, morda se bo 
v teh razmerah katera od tukajšnjih domačij od-

ločila tudi za turizem na kmetiji,« je med drugim 
dejal Hudej.

Župan Franjo Naraločnik je povedal: »Kaj po-
meni današnji dan in prenovljena cesta, vedo 
domačini in vemo tisti, ki smo se soočali z ne-
nehnim spiranjem prejšnje strme makadamske 
ceste ob vsakem deževju. Sedanja prometnica 
bo varnejša tudi za tiste na poti v službi ali šolo, 
tukaj poteka mlekarska proga, udobnejša pa bo 
tudi za nas, ki bomo sem prihajali v goste. Sku-
pno delo na prenovi je še bolj povezalo tukajšnje 
kmetije. Zavedati se moramo, da je projekt terjal 
ogromna sredstva, zato moramo na cesto pazi-
ti in ukrenili vse potrebno, da bo trajala čim dlje, 
k temu bo pripomoglo redno čiščenje propustov 
kot tudi ustrezno vzdrževanje gozdnih vlak,« je 
povedal župan, ki je skupaj z najzavzetejšimi do-
mačini prerezal trak, potem ko je cesto blagoslo-
vil lučki župnik Viki Košec.

Vrednost celotnega projekta prenove ceste je 
bila ocenjena na več kot 300.000 evrov, od tega 
je občina zagotovila okoli 260.000 evrov, ostalo 
pa je vrednost, ki so jo prispevali krajani – upo-
rabniki ceste, in sicer v delu, materialu in traktor-
skih ter strojnih urah.

Domačini so v zahvalo po stari šegi v košu in 
košari izročili darili županu in direktorju občin-
ske uprave Blažu Presečniku. Sledil je živahen in 
s preteklostjo obarvan kulturni program.

Marija Lebar

OBČINA LUČE

Pločnik in razsvetljava za večjo varnost v prometu

Dela pri izvedbi pločnika in tržnice so otežila promet skozi Luče. (Foto: Marija Lebar)

V teh dneh promet v Lučah ureja semafor, 
saj v središču vasi brnijo gradbeni stroji in je 
promet še bolj oviran kot običajno. Izvajalsko 
podjetje gradi pločnik in prostor za tržnico, na-
mestili bodo manjkajočo javno razsvetljavo in 
uredili avtobusni postajališči. Ob tem so preno-
vili tudi celotno javno infrastrukturo, ki poteka 
pod pločnikom.

Gre za del večletnega projekta s turističnimi 
vsebinami imenovanega Preko pet mostov, ki je 
sofinanciran z evropskimi sredstvi. Pri tem gre 
tudi za ureditev prometa skozi vas. Pred časom 
so v Lučah že napravili del pločnika po zgornji 
strani ceste, zdaj ga bodo speljali do konca uli-
ce v križišču za Podvolovljek, v celotni dolžini pa 
bodo zgradili še pločnik po spodnji strani ceste 
in postavili manjkajočo javno razsvetljavo. 

Doslej so v sklopu teh del že asfaltirali parkiri-
šča za zadrugo, nekaj parkirnih mest pa bo na 
voljo tudi pod tržnico. Po prostoru za tržnico in 
morebitne manjše prireditve se je v Lučah že dalj 
časa kazala potreba. Sedaj so zabetonirali plo-
ščo, ki pa jo bodo odeli v naravni kamen in na-
mestili ograjo, da bo dobila ustrezen zunanji vi-
dez. »Da bo tržnica zares zaživela, bomo čez zi-

mo pripravili ustrezne vsebine, naredili pa bomo 
tudi tržni red in opredelili pravila delovanja,« je 
povedal župan Ciril Rosc.

V sklop projekta, ki je z DDV-jem ocenjen na 
okoli 300.000 evrov, sodijo tudi nekatere ozna-

ke na občinskih cestah, ki jih bodo postavili še 
to jesen. Oznake na regionalki bo država pred-
vidoma postavila v pomladnih mesecih priho-
dnjega leta.

Marija Lebar
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Gospodarstvo, Politika

Savinjske novice in volitve
V skladu z obstoječo zakonodajo objavljamo 

pravila, na podlagi katerih bodo Savinjske novi-
ce spremljale letošnje volitve, in s katerimi bo za-
gotovljena enakopravnost predsedniških kandi-
datov.

To načelo bomo upoštevali pri spremljanju 
predvolilnih aktivnosti, o katerih bomo poroča-
li z vestmi, poročili in članki. Savinjske novice v 
predvolilnem času ne bodo namenile posebne-
ga prostora za predstavitev predsedniških kan-
didatov, bo pa vsem dosegljiv oglasni prostor 
po veljavnem ceniku oglaševanja.

V času do volitev bodo Savinjske novice iz-
šle osemkrat: 21., 28. septembra, 5., 12., 19., 
26. oktobra ter 2. in 9. novembra. Vsem orga-
nizatorjem volilne kampanje, ki bodo za ome-

njene številke pravočasno dostavili gradivo za 
objavo, bodo zagotovljeni enaki pogoji. Volilno 
propagandna sporočila bomo objavili izključ-
no z navedbo naročnika, njihov obseg v posa-
mezni številki pa bo odvisen od števila in ob-
sega naročil.

Strankarskih razglasov, pozivov, javnih izjav, 
stališč in drugih uradnih dokumentov praviloma 
ne bomo objavljali, razen v obliki plačanih ogla-
sov. Pri morebitni objavi si pridružujemo pravi-
co krajšanja, povzemanja ter obdelave. Prav ta-
ko bomo v tem času selektivni pri objavljanju pri-
spevkov pri rubriki Pisma bralcev, saj želimo pre-
prečiti izrabljanje te rubrike za interese posame-
znih strank in kandidatov.

Uredništvo

BSH HIŠNI APARATI NAZARJE

Slovesno ob uradnem odprtju novega 
logističnega centra

Z rezanjem traku so novo pridobitev predali namenu (od leve) Peter Eisermann, Michael 
Braunschmidt, Uroš Rožič, Majda Podkrižnik in Boštjan Gorjup. (Foto: Marija Lebar)

Ob prisotnosti številnih udeležencev ta-
ko iz samega podjetja kot iz lokalnega, 
družbenega in gospodarskega okolja so v 
petek, 14. septembra, v Nazarjah slovesno 
prerezali trak in tako namenu še uradno 
predali skladiščno distribucijski objekt, ki 
so ga dejansko začeli uporabljati že dva te-
dna prej. Slovesnosti se je udeležil tudi ge-
neralni sekretar na ministrstvu za gospo-
darski razvoj in tehnologijo mag. Uroš Ro-
žič. Gostje so si kasneje ogledali še nov iz-
obraževalni center v hali invalidskega pod-
jetja BSH na Prihovi.

NALOŽBA JE BILA NUJNA
Slavnosti govornik je bil direktor področja teh-

nika Peter Eisermann, ki je prisotne pozdravil in 
opisal potek naložbe, ki je vredna milijon evrov in 
je bila izvedena v izredno kratkem času. »V me-
scu maju je na tem mestu, kjer stojimo, še rasla 
trava, danes pa predajamo namenu novo prido-
bitev, ki je bila za naše podjetje nujna,« je pove-
dal Eisermann in med drugim omenil, kako je lo-
gistika pomembno področje za vsako podjetje, 
posebej pa še za BSH, ki letno proizvede okoli 7 
milijonov malih gospodinjskih aparatov. V dveh 
letih je to že tretja večja naložba tega uspešne-
ga nazarskega podjetja.

GENERALNI SEKRETAR O USPEHIH BSH
Generalni sekretar Uroš Rožič je omenil dr-

žavna sredstva v tuja vlaganja pri nas, ki jih je 
država pred časom odobrila družbi BSH za na-
ložbe v Nazarjah, ki so smotrno porabljena in že 
prinašajo rezultate. Rožič je med drugim pove-
dal: »Nazarsko podjetje BSH, ki zaposluje oko-
li 1.100 ljudi, ustvari dvakrat višjo dodano vre-
dnost na zaposlenega, kot je to povprečje v pa-
nogi, čisti dobiček na zaposlenega je nekajkrat 
višji od povprečja v primerljivi panogi, povpreč-
na mesečna plača pa je za okoli 30 odstotkov 
višja od povprečne v panogi. Lahko rečemo, da 
je zgodba BSH zgodba o uspehu, o nenehni ra-
sti in razvoju, ki jo skupaj ustvarjajo tako domači 
kot nemški strokovnjaki in zaposleni.«

INVESTICIJA ZA MILIJON EVROV
Logistični center v zahodnem delu tovarne 

se razteza na 1.000 m2 neto površine, izgra-
dnja objekta pa je bila izvedena v sklopu projek-
ta Razširitev in diverzifikacija proizvodnje malih 
gospodinjskih aparatov, ki je v sklopu spodbu-
janja tujih neposrednih investicij podprt s strani 
Vlade RS. Investicija v nov objekt je vredna pri-
bližno milijon evrov in predstavlja sedem odstot-
kov vseh investicij podjetja BSH Hišni aparati, 
d.o.o. v letošnjem letu.

UČNI CENTER ZA USPOSABLJANJE 
ZAPOSLENIH

Obiskovalci in gostje so si nato ogledali še uč-
ni center v objektu BSH ID d.o.o. na Prihovi. Učni 
center je prvenstveno namenjen usposabljanju la-
stnih zaposlenih. Na tak način želijo pomagati zla-
sti tistim, ki se zaposlijo na novo ali se prekvalificira-
jo, je povedal direktor področja gospodarjenje Bo-
štjan Gorjup. Učni center ima predavalnico za teo-
retični del usposabljanj, kjer je skupina zaposlenih 
pravkar poslušala predavanje. V centru imajo pilo-
tno proizvodno linijo, kjer se s praktičnim delom za-
posleni seznanijo s poslovnim procesom in posa-
meznimi komponentami gospodinjskih aparatov 

in se tako laže vključijo v delo podjetja.
Učni center načrtujejo v prihodnje ponuditi tu-

di zunanjim uporabnikom, predvsem dijakom 
za učne prakse, kasneje morda tudi študentom, 
ki bi se tukaj lahko praktično izobraževali in lažje 
začeli z delom v podjetjih.

Obiskovalci so si nato ogledali še proizvo-
dnjo, kjer so med drugim zaposleni invalidi in ti-
sti z različnimi omejitvami, katerim so proizvo-
dnja in prostori na Prihovi povsem prilagoje-
ni. Sekretar Rožič je predstavitve z zanimanjem 
spremljal in se celo sam preizkusil z delom na 
enem izmed strojev.

Marija Lebar
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NAKUP LJUBLJANSKIH MLEKARN

Objavljena namera za 
prevzem lastništva 

V začetku septembra so slo-
venske zadruge skupaj z druž-
bo Mlekodel in Deželno banko 
Slovenije objavile namero za la-
stniški prevzem Ljubljanskih mle-
karn (LM). Med zadrugami sta 
obe tukajšnji, to je Zgornjesavinj-
ska kmetijska zadruga Mozirje in 
Kmetijska zadruga Šaleška doli-
na. Kot je v ponedeljek povedal 
direktor ZKZ Andrej Presečnik, 
cena delnic še ni znana, več bo 
znanega proti koncu meseca, ko 
bodo prevzemniki svojo ponudbo 
dokončno oblikovali. Prevzemni-

ki morajo ponudbo za odkup del-
nic, ki niso v lasti prevzemnikov, 
oblikovati najpozneje v 30. dneh 
od objave namere.

Prodaja Ljubljanskih mlekarn 
traja že več kot dve leti. Že zdaj so 
slovenske zadruge lastnice 33-od-
stotnega deleža. ZKZ z Ljubljanski-
mi mlekarnami sodeluje pri organi-
zaciji odkupa in prodaji mleka svo-
jih članov. KZ Šaleška dolina odda-
ja mleko drugam, je pa zainteresi-
rana, da mlekarna ostane v sloven-
skih rokah. 

Marija Lebar

VARSTVENO DELOVNI CENTER SAVINJSKO-ŠALEŠKE REGIJE

Kdaj se bodo varovanci vrnili v Zgornjo 
Savinjsko dolino?

Direktorica Darija Lesnjak: »VDC 
SAŠA pravega razloga za prekinitev 
poslovnega sodelovanja ne pozna.« 

(Foto: BK)

Znano je, da se štirinajst varovancev VDC SAŠA, ki so bili dotlej v 
najemniških prostorih v Mozirju, od začetka letošnjega leta vsako ju-
tro vozi v dnevni center v Velenje. Na željo staršev in lokalne skupno-
sti, da se vendarle vrnejo nazaj v dolino, je bil objavljen razpis za na-
jem novih prostorov. Prijavili so se trije ponudniki, dva iz občine Na-
zarje in lastnik prostorov iz Mozirja, v katerih so bili varovanci do se-
litve v Velenje.

Zaplet okoli prostorov za potre-
be VDC SAŠA v Mozirju se je pri-
čel v začetku letošnjega leta. V 
okviru lanskega praznika občine 
Mozirje je bil položen temeljni ka-
men za stavbo, v kateri bi bila po-
leg VDC stacionirana tudi bival-
na skupnost. Objekt naj bi bil po 
besedah investitorja Jurija Male-
ševiča vseljiv do letošnjega mar-
ca, a do tega ni prišlo. Direktori-
ca VDC SAŠA Darija Lesnjak pra-
vi, da pravih razlogov, zaradi kate-
rih so ostali brez teh prostorov, še 
danes ne pozna.

 
DIREKTORICA OBŽALUJE POTEK 

DOGODKOV
»VDC SAŠA nastalega zapleta 

ni pričakoval in je, seveda, razoča-
ran, da se projekt načrtovane se-
litve v nove prostore na Mozirskih 
tratah ne bo realiziral. Investitor In-
terdesign d.o.o. Ljubljana je v sre-
dini junija 2012, žal, enostransko 
prekinil stike z VDC SAŠA in ga tu-
di do današnjega dne ni informi-
ral o dokončnih razlogih za svoje 
ravnanje. Investitor je 11. julija le-
tos poslal resornemu ministrstvu 
pisno sporočilo, ki ga je isti dan 
vabilo na razgovor za dokončno 
razjasnitev situacije, in jih z njim 
obvestil o prekinitvi poslovnega 
sodelovanja na projektu Socialno 
naselje Mozirske trate. VDC SAŠA 
pravega razloga za prekinitev po-
slovnega sodelovanja ne pozna,« 
pravi Lesnjakova. 

Investitor je bil 8. marca leta 
2010 s strani resornega ministr-
stva seznanjen, da mu je bila pri-
znana cena najema in kvadrature 
prostorov. Zavoljo tega je VDC SA-
ŠA z njim sklenil pismo o nameri, 
v katerem se je investitor zavezal, 
da bodo prostori zgrajeni do konca 
novembra 2011. 

Lesnjakova dodaja: »Žal je v tem 
času prišlo do dogodkov, ki so ta-

ko ali drugače vplivali na končno 
realizacijo projekta. Pridobivanje 
gradbenega dovoljenja za novo-
gradnjo se je zelo zavleklo, investi-
tor je bil seznanjen z začasno seli-
tvijo uporabnikov na lokacijo v Ve-
lenje, z njo se je strinjal, roki selitve 
na Mozirske trate so bili trikrat pre-
stavljeni, 7. februarja, 8. marca in 
20. aprila letos. Investitor je bil več-
krat korektno seznanjen, da kandi-
datov za institucionalno varstvo iz 
Zgornje Savinjske doline ni dovolj, 
da se iščejo kandidati iz ostalih re-
gij, ali da se zaradi prekinjenega fi-
nanciranja zdravstvene dejavnosti 
le-to lahko nadaljuje v začetku le-
ta 2013. 

V aprilu 2012 je bil investitor se-
znanjen, da bo sprejetje zakona o 
uravnoteženju javnih financ pov-
zročilo zastoj podpisa pogodbe o 
najemu in jo prestavilo na jesen-
ski čas ali da se potrebam za rea-
lizacijo dnevnega varstva dodajajo 
še novi programi, kot so na primer 

projekt zaposlitveni center in druge 
prihajajoče zakonske spremembe. 
Aprila je bilo tudi dovolj kandidatov 
za bivalno skupnost.«

VDC SAŠA je bil sredi julija s 
sklepom ministrstva za delo, dru-
žino in socialne zadeve zadolžen, 
da spelje formalne postopke za is-
kanje ustrezne lokacije za ponovno 
vzpostavitev dnevnega centra VDC 
za uporabnike z območja UE Mo-
zirje. Objavili so posvetovalni raz-
pis za najem poslovnih prostorov, 
na katerega so se prijavili trije po-
nudniki. Skupaj s predstavniki mini-
strstva so bile 5. septembra pregle-
dane ponujene lokacije. 

ŽUPAN KRITIČEN DO 
DIREKTORICE

Ob tem župan občine Mozirje, v 
kateri so imeli varovanci doslej svo-
je prostore, Ivan Suhoveršnik pra-
vi: »Ta ustanova se je v naši obči-
ni dodobra udomačila, saj je bila tu 
od ustanovitve pa do letošnje seli-
tve v Velenje. VDC smo skupaj z va-
rovanci vzeli za svojega. Vse sku-
paj je bilo izredno pozitivno. Pa naj 
bo to za šolsko mladino, kamor so 
varovanci dnevno hodili na kosilo, 
ali za kraj, ki jih je pozitivno sprejel. 

Na začetku februarja je bil ta 
zavod samovoljno s strani direk-

torice ukinjen. Dan ali dva dni prej 
so bili o tem obveščeni starši, ob-
čine pa ne, čeprav je občina Mo-
zirje skupaj z Žalcem in Velenjem 
soustanoviteljica tega zavoda. 
Znan je zaplet okoli selitve v nove 
prostore na Mozirske trate, ki ga je 
preprečil tako imenovan varčeval-
ni program. Ob dejstvu, ki je bilo 
večkrat potrjeno, da VDC in bival-
na skupnost v te prostore ne bo-
sta mogla, se je investitor odločil, 
da v novo stavbo naseli program 
za avtiste. 

Vse napore smo vlagali v to, da 
se VDC vrne v Mozirje. Vemo, da so 
se na razpis prijavili trije kandida-
ti, med njimi tudi družina Marčin-
ko, ki je lastnica prostorov, v kate-
rih je bil do letos ta dnevni center 
VDC. Kot županu mi ni vseeno, da 
se s tem zavodom tako ravna. Zdi 
se mi, da je tukaj precej samovolje 
direktorice, ki vodi ta center. Ne na-
zadnje se mi zdi, da ni prav, da bi 
te varovance selili v obrtno cono v 
Nazarje, od koder so tudi ponudni-
ki morebitnih novih prostorov dnev-
nega centra.«

O primernosti ponujenih lokacij 
oziroma izbiri bo v začetku oktobra 
odločala stalna komisija za investi-
cije pri resornem ministrstvu.

Benjamin Kanjir
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MIRKO STRAŠEK, DIREKTOR KLS LJUBNO D.D. 

»Nimamo ambicije biti 
veliko podjetje, želimo pa 
tudi v prihodnje biti dobro 

podjetje«

V letu 2012 praznuje delniška druž-
ba KLS Ljubno 40-letnico obstoja. Ves 
ta čas podjetje, z izjemo krajšega »iz-
leta« v politiko, vodi Mirko Strašek, s 
katerim smo se pred praznovanjem 
omenjenega jubileja pogovarjali o 
njegovih spominih na začetke kovi-
narske dejavnosti na Ljubnem ob Sa-
vinji, na mejnike na poti med najuspe-
šnejše gospodarske družbe v Slove-
niji in avtomobilski industriji ter o vi-
ziji prihodnjega razvoja KLS.

- G. Strašek, kako se je začela vaša poslov-
na kariera?

Po končani srednji strojni tehniški šoli sem 
imel željo nadaljevati s študijem, toda kot štipen-
dist Steklarne Rogaška Slatina te priložnosti ni-
sem dobil, ker so želeli, da se takoj zaposlim. Ne-
kaj časa sem delal v vzdrževanju, nato sem na-
predoval v pripravo dela v steklarstvu, odgovo-
ren sem bil za modelarno in šablone, ki se po-
trebujejo za proizvodnjo stekla, delal pa sem tu-
di na dizajnu. Nato sem odšel na služenje voja-
škega roka. Potem sem eno leto delal v tovarni, 
kjer smo izdelovali brisalce stekla za avtomo-
bilsko industrijo, nakar sem se zaposlil v Vele-
nju v RŠC-ju, kasnejšem podjetju EKO. Tam sem 
bil štiri leta, delal sem v razvoju, pripravi dela in 
kontroli. Leta 1972 me je direktor Franc Novak 
zadolžil, da prevzamem vodenje kovinarskega 
obrata v takratnem Gradbeniku na Ljubnem ob 
Savinji.

- Ime Gradbenik nekako ne gre najbolj skupaj 
s kovinarstvom …

V Zgornji Savinjski dolini je bila takrat stopnja 
brezposelnosti zelo visoka, brez dela je bilo po 
podatkih, s katerimi razpolagam, več kot dva ti-
soč ljudi. Potrebno je bilo ustvarjati nova delov-
na mesta in prav s tem namenom so me posla-
li na Ljubno. S tem »poslanstvom« sem se brez 
težav poistovetil. Tako sem 20. septembra 1972 
začel z delom kot vodja kovinarskega obra-
ta Gradbenika v Savini, kjer je Gradbenik takrat 
imel žago, izdelavo ostrešij in enostavno beto-
narno. S področja kovinske dejavnosti so ime-
li nekaj kleparjev in inštalaterjev, ki so delali za 
potrebe gradbene dejavnosti, mi pa smo zače-
li s proizvodnjo zvarjencev in enostavnejšimi po-
stopki obdelave kovin – rezkanjem, vrtanjem, 
žaganjem in podobno. 

- Torej ste s kovinarsko dejavnostjo »orali le-
dino«, kar zagotovo ni bilo enostavno? 

Pogoji za delo so bili slabi, saj je polovica pro-
izvodnje potekala na prostem, ogrevanja ni bilo, 
vsa bremena smo premikali in prenašali ročno, 
bili smo brez ustrezne strojne opreme … Kljub vi-
soki brezposelnosti med ljudmi ni bilo prav veli-
ke motivacije za delo. Za naročila sem moral ve-
činoma skrbeti sam, zato sem pogosto delal tu-
di popoldne, zaradi česar sem bil prisiljen preki-
niti študij ob delu na višji strojni šoli v Mariboru. 
Nisem dobil obljubljenega stanovanja, zato sem 
se moral vsak dan voziti iz Velenja in nazaj, pla-
ča pa je bila za četrtino nižja od zneska, za kate-
rega smo se dogovorili. Konec leta 1972 sem bil 
odločen, da ne bom nadaljeval z delom na Ljub-
nem ob Savinji ...

- Toda do tega ni prišlo, saj ste še danes na 
Ljubnem. Kaj vas je zadržalo?

Moja logična in razumska odločitev o prekini-
tvi dela na Ljubnem se je soočila z mojo vestjo. 
Ugotovil sem, da bi, če bi odšel, svoj odhod doži-
vel kot beg pred problemi. Odgovornost sem ču-
til tudi do najožjih sodelavcev, zato sem ostal.

- Kako ste potem širili dejavnost?
Ker smo ostali brez podpore in sodelovanja 

podjetja EKO, smo morali intenzivno sami iska-
ti nove posle. V tistem času je imel velik razvoj-
ni zagon SIP Šempeter, zanj smo opravljali kar 
obsežen nabor storitev, za GLIN Nazarje, ta-
krat enega vodilnih proizvajalcev oken v Jugo-

slaviji, pa smo začeli delati kovinske okvirje za 
rolete. Na osnovi pogodbe s SIP-om smo se le-
ta 1974 odločili za investicijo v nove prostore in 
opremo. 21. decembra tega leta smo imeli udar-
niško akcijo, izkopali smo temelje za prvo proi-
zvodno halo velikosti 1.400 kvadratnih metrov. 
Istega dne smo imeli tudi referendum za usta-
novitev temeljne organizacije združenega dela, 
kar pomeni, da smo se takrat v pravnoorgani-
zacijskem smislu rodili. Otvoritev hale je sledila 
septembra 1975, v tem letu pa se je v Jugosla-
viji začela velika kriza. Zaradi padca naročil SIP 
ni mogel izpolniti svojih pogodbenih obveznosti 
do nas, mi pa smo morali ne glede na to vračati 
najete kredite. Pospešeno smo iskali posle dru-
god po Sloveniji in bili pri tem relativno uspešni.

- Naslednja pomembna prelomnica je sledi-
la leta 1977, ko se je gradbeni del vašega pod-
jetja pripojil k Vegradu. Zakaj je prišlo do tega?

Gradbeni del Gradbenika je rasel in v nekem 
trenutku dosegel obseg, ki je bil prevelik za lo-
kalne potrebe, hkrati pa premajhen, da bi lahko 
pridobival posle na trgu v konkurenci z večjimi 
gradbenimi podjetji drugod po Sloveniji. Drugi 

problem je bil v tem, da je ves čas obstajalo 
bolj ali manj prikrito nerazumevanje med grad-
beniki in kovinarji. Ker je s tem sovpadal še od-
hod takratnega direktorja, je bila sprejeta odlo-
čitev, da gradbeni del postane TOZD Vegrada. 
Takrat so mi ponudili dobro službo v uglednem 
podjetju v regiji, vendar sem se odločil ostati, 
čeprav nisem vedel, kako bomo preživeli, vedel 
sem samo, da nam ne bo lahko. Čutil sem vi-
soko stopnjo odgovornosti do zaposlenih, kaj-
ti imeli smo 87 zaposlenih in kar 34 učencev v 
poklicnih šolah.

- Kako dolgo ste potem poslovali kot samo-
stojna firma?

Kot delovna organizacija z enim TOZD-om 
smo poslovali dve leti, nato pa smo se poveza-

Mirko Strašek (Foto: Štefka Sem)

»Nikoli nismo živeli na račun železar-
ne oziroma kogarkoli drugega, zato smo 
lahko vedno imeli svoj ponos, svojo hrb-
tenico.«
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li v Železarno Ravne, ki je edina med železarna-
mi v takratni Jugoslaviji zelo razvila predeloval-
no dejavnost. Imeli so veliko TOZD-ov, ki so pre-
delovali jeklo. Ta povezava je bila za nas zelo do-
bra, ker smo dobili novo priložnost za rast. Ze-
lo hitro smo osvojili nekatera nova znanja, zlasti 
na področju termične obdelave, največ pa nam 
je pomenilo, da smo se lahko na trgu pojavljali 
z blagovno znamko Železarna Ravne. Kupci so 
nam bolj zaupali, vendar tega nismo nikoli zlo-
rabili. Prav tako nismo nikoli živeli na račun žele-
zarne oziroma kogarkoli drugega, zato smo lah-
ko vedno imeli svoj ponos, svojo hrbtenico. Za 
razliko od nas so bili v sistemu železarne tudi ta-
kšni, ki so konstantno poslovali z izgubo oziro-
ma na račun drugih.

- Kaj se je v tem obdobju dogajalo z vašim 
proizvodnim programom?

V tem obdobju, leta 1978, smo začeli tudi s 
programom zobatih obročev, najprej smo izde-
lovali samo obroče, od leta 1982 pa v celoto 
mehansko in termično obdelane zobate obroče. 
Torej bo prihodnje leto 35 let, odkar delamo te 
proizvode, s katerimi se uvrščamo med vodilne 
proizvajalce v Evropi in svetu. Postopoma smo 
napredovali.

Poleg bagerskih delov in zobatih obročev 
smo delali tudi industrijske nože, kasneje pa 
smo začeli sami proizvajati še razne stroje. 

Osredotočeni smo bili na jugoslovanski trg, ne-
kaj malega na trge Vzhodne Evrope. Zvarjence 
za bagre smo skupaj s firmo Torpedo z Reke iz-
važali v Alžirijo. Rast proizvodnje nas je pripelja-
la do odločitve za gradnjo podaljška tovarniške 
hale, ki smo ga odprli leta 1982. 

- Tega leta ste stopili na politični parket. Je 
bil to nov izziv?

Odločitev za vstop v politiko ni bila lahka. V 
podjetju smo imeli veliko odprtih projektov, ki 

sem jih želel dokončati, poleg tega pa sem imel 
občutek, in še danes tako mislim, da nisem pra-
vi človek za politiko. Vendar se v takratnem sis-
temu te odločitve ni dalo spremeniti.

- Leta 1986 ste se vrnili v podjetje, ki je med-
tem še raslo.

Ves čas sem spremljal delovanje podjetja in 
se po izteku mandata takoj vrnil na Ljubno. Le-
ta 1987 smo dosegli nekakšen višek v takra-

tnem obdobju: imeli smo 178 zaposlenih in naj-
večji obseg proizvodnje. Ves čas smo spremljali 
strateške razvojne programe na nivoju države in 
jim prilagajali naše proizvodne programe. V ze-

lenem programu smo bili prisotni z noži za kme-
tijstvo, v gradbeništvu smo bili prisotni z bagri, v 
rudnikih smo bili z rudarsko opremo, v industri-
ji motorjev pa z zobatimi obroči. Kar dobri smo 
že bili na področju strojegradnje. Strateško je bi-
la ta razpršitev zagotovo modra odločitev, saj v 
tistem času še ni bilo mogoče slutiti, da se bo 
zgodilo to, kar se potem je – razpad jugoslovan-
skega trga in propad sistema.

- Toda to se ni zgodilo ravno čez noč, razme-

re v takratni državi so se zaostrovale kar nekaj 
časa …

Osebno sem še v začetku devetdesetih verjel, 
da bomo v Jugoslaviji uspeli premostiti nastalo 
krizo, saj sem jih do takrat preživel že kar nekaj. 
Ta zadnja kriza pa je bila drugačna. Problemi so 
se seveda stopnjevali dlje časa. Gospodarstvo 
je zašlo v stagnacijo, pojavila se je plačilna ne-
disciplina, za nameček še vdor v monetarni sis-
tem. Železarna Ravne se je odločila, da se bo za-
ščitila s preoblikovanjem v koncern in z ustano-
vitvijo samostojnih podjetij v dislociranih eno-
tah. Leta 1989 je tako Kovinarstvo Ljubno zapu-
stilo sistem Železarne Ravne in postalo družba z 
omejeno odgovornostjo. To je bilo za nas sreča 
in nesreča hkrati. Nesreča v tem, da smo posta-
li samostojni v času, ko je bilo zelo hudo, ko se 
je vse podiralo, sreča pa v tem, da smo izstopi-
li še pravi čas, kajti če ne bi, nas danes ne bi bi-
lo več. Sreča je bila morda tudi v tem, da smo se 
zavedali, da smo sami, da ne moremo računa-
ti na nikogar in da se moramo rešiti sami. Zato 
smo morali početi prave stvari.

- Kako ste doživeli razpad jugoslovanskega 
trga?

Začelo se je marca 1990 s povsem nepriča-
kovanim stečajem podjetja Torpedo Reka, za 
katerega smo izdelovali zobate obroče in nad-
gradnjo bagrov. To je pomenilo izpad 40 odstot-
kov naše proizvodnje. Nato so se postopoma 
zmanjševala še druga naročila, zaprl se je srb-
ski trg, Bosno je zajela vojna … Aprila 1992 so 
šle na jug še zadnje dobave, nato smo, kolikor 
se je dalo, reševali stare terjatve, kljub temu pa je 
v Sarajevu in Beogradu ter na Reki ostalo veliko 
denarja, ki ga nikoli nismo dobili nazaj.

- Če bi primerjali današnje krizne razmere s 
takratnimi, katere so zahtevnejše?

Brez dvoma je bila takratna kriza za naše 
podjetje bistveno hujša od sedanje. Danes ima-
mo odprt 450-milijonski trg Evrope, ki dobro 
funkcionira, pravzaprav imamo odprt celoten 
svet, lahko prodajamo, kamor hočemo. Takrat 
nismo imeli informacij, nismo poznali tujih trgov, 
nismo imeli dovolj znanja, nismo imeli ustrezne 
tehnologije, da bi bili konkurenčni … Na plačilni 
listi pa je bilo 128 ljudi. 

Takrat bi lahko enostavno rekli, da ne gre in 
da bomo zaprli. Ko sem sklical delavski svet, 
sem jim povedal, da imamo pravzaprav samo 
eno možnost, in sicer da se maksimalno raci-
onaliziramo ter obdržimo samo ljudi, ki so naj-
bolj strokovni in znajo nekaj dobro narediti. Ta-
ko bi nas ostalo okrog petdeset, toda prevladala 
je socialna varianta, da skušamo preživeti brez 
odpuščanja. S tem so mi naložili težko breme 
in spomnil sem se Gregorčičeve pesmi, v kate-
ri pravi: »Ne kar zmore, kar mora, mož storiti je 
dolžan.«

- Sledili so težki časi …
Pristopili smo k maksimalni racionalizaciji, 

»Ko sem hodil po terenu, sem prišel do 
ugotovitve, da lahko program varjenih 
konstrukcij, ki smo ga še vedno prete-
žno izvajali, dela marsikdo, ki ima le mi-
nimalne pogoje za delo. Na tem podro-
čju se je pojavila ogromna konkurenca 
iz Vzhodne Evrope, ki je pritiskala z niz-
kimi cenami. Enako je veljalo za program 
industrijskih nožev. Spoznal sem, da ta-
ko ne bo šlo več naprej in da se bo treba 
specializirati.«

Podjetje KLS je bilo v vseh pretečenih 40 letih v izgubi le enkrat, kriznega leta 1993. 
(Foto: Štefka Sem)
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plače smo znižali za petino, toda pri zniževanju 
stroškov vedno obstaja neka meja, pod katero 
se ni mogoče spustiti, če ne želiš nasprotnih ne-
gativnih učinkov. Zavedali smo se, da moramo 
najti pot na zahodne trge in tako smo med dru-
gim vzpostavili tudi poslovno sodelovanje s Ci-

mosom, ki je bil dobavitelj koncerna PSA. Uspe-
lo nam je dobiti kredit, da smo lahko nabavili ra-
bljeno opremo, s katero smo začeli izdelovati zo-
bate vence za novega kupca. Tako smo za del 
zaposlenih našli pot. Ampak tudi ta zgodba ni 
šla brez zapletov, saj so se pojavili pritiski fran-
coskih partnerjev Cimosa, da morajo kupova-
ti zobate vence pri njih, a vendarle je prevlada-
la razumska odločitev, da zaradi naših kakovo-
sti izdelkov, fleksibilnih dobav in cenovne konku-
renčnosti ostanemo dobavitelj mi.

To obdobje je bilo res izjemno stresno. Več-
krat smo imeli ustavitve dela zaradi nepravoča-
sno izplačanih plač, čeprav jih samo enkrat ni-
smo uspeli plačati do konca tekočega meseca. 
Zaradi pomanjkanja naročil, zamud pri plačilih 
naših glavnih kupcev in zaradi ekstremne rasti 
obrestnih mer nismo mogli več redno odplače-
vati kreditov, iz istega razloga tudi nismo mogli 
redno plačevati našim dobaviteljem. S slednjimi 
smo se dogovorili, da so njihove terjatve spre-
menili v kredite po bančni obrestni meri, z ban-
kami pa smo se dogovorili za reprogram kredi-
tov. Na koncu smo plačali vse dolgove vsem, 
vključno z obrestmi. Nikomur nismo ostali nič 
dolžni.

- Ste v tistih časih kdaj pomislili, da bi odne-
hali?

Takrat sem hodil od vrat do vrat in iskal nove 
posle, a le postopoma smo dobivali nova na-
ročila. To je bila res težka pot. Odkrito povem, 
da sem v tistem obdobju večkrat pomislil na to, 
da bi si poiskal manj stresno delo, a je v me-
ni vedno prevladala odgovornost do naših za-
poslenih. 

- Kdaj je dozorela odločitev, da se specializi-
rate za proizvodnjo zobatih obročev?

Ko sem hodil po terenu, sem prišel do ugoto-
vitve, da lahko program varjenih konstrukcij, ki 
smo ga še vedno pretežno izvajali, dela marsik-
do, ki ima le minimalne pogoje za delo. Na tem 
področju se je pojavila ogromna konkurenca 
iz Vzhodne Evrope, ki je pritiskala z nizkimi ce-
nami. Enako je veljalo za program industrijskih 

nožev. Spoznal sem, da tako ne bo šlo več na-
prej in da se bo treba specializirati. V tistem ča-
su smo tudi bistveno znižali število zaposlenih, 
leta 1996 nas je bilo le še 76. Ohranili smo pro-
izvodnjo zobatih obročev in industrijskih nožev 
ter orodij, vendar smo kasneje opustili tudi nože 
in orodja, ker smo potrebovali te kapacitete za 
našo primarno proizvodnjo. 

- Kakšno je bilo takrat stanje na področju, na 
katerega ste se osredotočili? 

V Evropi smo imeli na tem programu hudo 
konkurenco. Vedeli smo, kje se moramo izbolj-
šati, da bomo konkurenčni, problem je bil v tem, 
da nismo imeli denarja za potrebne investicije. Z 
velikimi težavami smo le uspeli najeti nekaj kre-
ditov za nabavo rabljene in obnovo obstoječe 
strojne opreme. Sistematično smo izboljševa-
li kakovost proizvodov, fleksibilnost in pravoča-
snost dobav, poleg tega pa smo veliko delali na 
obvladovanju stroškov, da bi bili še bolj cenov-
no konkurenčni. Da bi te cilje dosegli in povečali 

produktivnost, smo potrebovali večjo ekonomijo 
obsega, torej več naročil. To nam je takrat uspe-
lo s prodajo obročev in zobatih obročev na itali-
janski trg in rastjo dobav Cimosu.

- Kako ste uspeli k tako velikim spremembam 
pritegniti sodelavce, saj vemo, da smo ljudje v 
osnovi nenaklonjeni spremembam?

Bistveno težje kot navzven je bilo delati spre-
membe navznoter. Bil je res velik izziv, kako mo-
tivirati sodelavce, da delajo bolje, bolj natančno 
in bolj produktivno. Takrat sem jim jasno pove-
dal: »Mi moramo postati bistveno boljši od kon-
kurentov, če hočemo uspeti.« Ljudje se vedno 
upirajo spremembam, vendarle pa z zadovolj-
stvom ugotavljam, da se število tistih, ki gleda-
jo dolgoročno in »vlečejo«, v našem podjetju po-
večuje.

- Kako ste se potem znašli na globalnem tr-
gu?

Začeli smo ne samo prodajati po vsej Evropi, 
ampak tudi nabavljati po vsej Evropi, vse z na-
menom, da postanemo še bolj konkurenčni. Na-
še potrebe po novih vlaganjih so na podlagi no-
vih naročil skokovito naraščale in če danes po-
gledam nazaj, lahko ugotovim, da v tistem času 
ne bi mogli napredovati, če bi bila situacija ta-

kšna, kot je danes. Če namreč ne bi imeli dosto-
pa do virov financiranja po sprejemljivi obrestni 
meri, ne bi imeli pogojev za razvoj. Takrat smo 
ustvarjali le skromna lastna sredstva za investi-
cije. Mi smo morali v relativno kratkem obdobju 
veliko investirati, več kot dvajset milijonov evrov, 
in ko smo bili najbolj zadolženi, se je leta 2008 
pojavila kriza. Naročila so se zmanjšala, denar-
ni tok je usahnil. Če pred tem ne bi vlagali izključ-
no v tehnologijo v »prave« projekte, ki so bili do-
govorjeni z našimi kupci, nas danes zagotovo 
ne bi bilo več.

- Ste kdaj izračunali, koliko ste investirali v 
zadnjih petnajstih letih?

V obdobju od leta 1998 do danes smo inve-
stirali skupno okrog 45 milijonov evrov. Glavni-
no smo investirali v času, ko je bil denar relativ-
no poceni, za razliko od danes, ko je drag tudi za 
podjetja v prvem bonitetnem razredu, kot je KLS 
Ljubno. Podjetja, ki danes najemajo investicijske 
kredite po sedemodstotni obrestni meri ali draž-
je, težko preživijo na daljši rok.

- Vaša prednost se je potem na najboljši na-
čin izkazala v krizi …

Mi smo že v prvem kriznem letu 2009 bele-
žili rast, leta 2010 pa smo imeli enormni, več 
kot petdesetodstotni skok prodaje. Bistveno so 
se povečali tudi drugi učinki kot posledica pra-
vih korakov, ki smo jih naredili pred krizo, ko smo 
povečali kakovost, zmanjšali število reklama-
cij, se prilagodili potrebam kupcev in dobavljali 
brez zamud po konkurenčnih cenah. Mi smo le-
ta 2009 znižali cene in s tem pokazali kupcem, 
da ostajamo tudi v krizi tesno povezani z njimi. 
Mi tudi sicer nikoli ne naredimo ničesar, kar bi 
bilo nastrojeno proti kupcem in oni to vedo ter 
znajo ceniti.

- Kako ste krizo reševali znotraj podjetja?
Kriza nas ni ujela nepripravljene. Imeli smo 

trg, najsodobnejšo tehnologijo in dobro usposo-
bljene kadre. Ker smo imeli velike zaloge, smo 

jih morali najprej porabiti, zato smo skrajša-
li delovni čas za 20 odstotkov. Februarja 2009 
smo plače znižali za deset odstotkov, nato smo 
jih junija vrnili nazaj na prejšnji nivo, jeseni iste-
ga leta pa smo jih celo zvišali za pet odstotkov. 

»Bistveno težje kot navzven je bilo de-
lati spremembe navznoter. Bil je res ve-
lik izziv, kako motivirati sodelavce, da de-
lajo bolje, bolj natančno in bolj produk-
tivno. Takrat sem jim jasno povedal: »Mi 
moramo postati bistveno boljši od konku-
rentov, če hočemo uspeti.««

»Mi smo morali v relativno kratkem ob-
dobju veliko investirati, več kot dvajset 
milijonov evrov, in ko smo bili najbolj za-
dolženi, se je leta 2008 pojavila kriza. 
Naročila so se zmanjšala, denarni tok je 
usahnil. Če pred tem ne bi vlagali izključ-
no v tehnologijo v »prave« projekte, ki so 
bili dogovorjeni z našimi kupci, nas da-
nes zagotovo ne bi bilo več.«

»To, kar imamo danes, po našem mne-
nju ni več kriza, to so nove razmere, ka-
terim se je treba prilagoditi. Problem je v 
tem, da je Evropa postala nekonkurenč-
na, še zlasti pa je nekonkurenčna Slove-
nija. Žal se še vedno razmišlja predvsem 
o tem, kako iz sedanjega položaja priti 
po najlažji poti, namesto da bi se ozira-
li po nekaterih deželah v razvoju, ki dose-
gajo odlične rezultate.«
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Izmed vseh kriz, skozi katere je v štirih desetle-
tjih šel KLS, je bila ta kriza najbolj obvladljiva, ker 
smo jo doživeli v dobri kondiciji, ker smo prej de-
lali prave poslovne poteze.

- Toda krize, vsaj v Sloveniji, še ni konec, 
pravzaprav se še zaostruje …

To, kar imamo danes, po našem mnenju ni 
več kriza, to so nove razmere, katerim se je treba 
prilagoditi. Problem je v tem, da je Evropa posta-

la nekonkurenčna, še zlasti pa je nekonkurenč-
na Slovenija. Žal se še vedno razmišlja pred-
vsem o tem, kako iz sedanjega položaja priti po 
najlažji poti, namesto da bi se ozirali po nekate-
rih deželah v razvoju, ki dosegajo odlične rezul-
tate. To je zaskrbljujoče, zato mi neprestano raz-
mišljamo o tem, kako še izboljšati našo konku-
renčnost, da nas ne bi jutri po levi ali desni kdo 
prehitel.

- KLS se je v zadnjih letih zavihtel med naj-
boljša in najbolj ugledna slovenska podjetja, 
kar potrjujejo tudi priznanja, ki ste jih prejeli ta-
ko družba kot vi osebno. Ste ta priznanja doži-
veli predvsem kot potrditev dobrega minulega 
dela ali predvsem kot izziv za naprej?

Pri tovrstnem razvrščanju podjetij so po mo-
jem mnenju preveč v ospredju ekonomski kazal-
niki, kot so dobiček, dodana vrednost in podob-
no. Ti res kažejo, ali si delal pravilno, toda ključ-
na je konkurenčnost. Pri tem ne mislim samo na 
cene, slednje so samo del konkurenčnosti. Naj-
prej je treba dvigniti kakovost produkcije, njeno 
racionalnost in natančnost ter zanesljivost, tre-
ba je dvigniti kakovost dela na nivo, da ljudi ni 
treba kontrolirati, pravočasno se je treba odziva-
ti na potrebe trga. Temu bi morala slediti tudi za-
konodaja. Ob nedavnem obisku ministra za go-
spodarstvo v naši tovarni sem odprl vprašanje 
konkurenčnejše in fleksibilnejše delovne zako-
nodaje, kajti bistvo vsega so ljudje. Mi se mora-
mo odločiti, ali bomo veliko doma in bomo ime-
li nizke plače, ali pa bomo manj doma in bomo 
imeli boljše plače. Oboje žal ne gre, kajti mi ne-
dela ne moremo nikomur zaračunati.

Vsa prejeta priznanja so za mene in KLS pred-
vsem velika odgovornost za uspešno delo v na-
prej. Naj povem še to, da je bil KLS v vseh pre-
tečenih 40 letih le enkrat v izgubi, kriznega leta 
1993. Mene je bilo sram poslovati z izgubo, zato 

sem vedno naredil vse potrebno, da do nje ni pri-
šlo. Vedno smo živeli od rezultatov svojega dela.

- Sindikati pravijo, da ne pristajajo na zmanj-
ševanje obstoječih pravic … 

Treba je gledati, pod kakšnimi pogoji dela 
konkurenca in v katero smer gredo stvari. Vztra-
janje v sedanjih pogojih je neodgovorno in iz-
razito kratkoročno gledanje. Tudi delovna doba 
oziroma upokojitvena starost se bo morala dvi-
gniti, kajti dejstva glede natalitete in števila upo-
kojenih so neizprosna. Nujno se mora poveča-
ti fleksibilnost zaposlovanja, tudi glede števila 
nadur. Tekom leta trg od nas zahteva dobave ze-
lo različnih količin, ki jih naprej ne moremo pred-
videti, in fleksibilnost. Tem spremembam se mo-
ramo odzvati z ustrezno dinamiko dela. Mi ne 
moremo v parih dneh usposobiti novega sode-
lavca, saj glede na specifiko proizvodnje za naj-
zahtevnejša dela potrebujemo eno leto, da lah-
ko dela samostojno. Torej moramo nihanja v 
proizvodnji reševati z večjo fleksibilnostjo zapo-
slenih in z nadurami.

- Veliko se govori tudi o potrebnih spremem-
bah v šolskem sistemu. Vaše mnenje?

Dijaki in študenti bi morali bistveno več časa 
kot sedaj preživeti v podjetjih. Ko končajo šola-
nje, bi morali biti usposobljeni, da lahko začne-
jo delati v podjetju in ustvarjati dodano vrednost, 
ne pa da takrat šele prvič vidi tovarno od zno-
traj. Zato porabimo veliko časa, da mlade uspo-
sobimo za delo. Pripravništva sicer ni več, toda 
pri nas ga interno še vedno izvajamo. Vse to za 
podjetje predstavlja dodatno breme, ker šolski 
sistem, za katerega plačujemo prispevke, ne de-
luje tako, kot bi moral.

- Kako vidite KLS jutri?
Mi nimamo nobene ambicije biti veliko pod-

jetje, želimo pa tudi v prihodnje biti dobro pod-

»Ugotavljam, da se je v našem primeru 
potrdil rek, da »najlažja pot ni vedno naj-
boljša pot«, moja osebna izkušnja pa po-
trjuje rek, ki sem ga prav tako že večkrat 
povedal: »Delati je treba ne toliko, kot 
sam misliš, da si sposoben, ampak toli-
ko, kolikor je potrebno, da prideš do ci-
lja. Pa četudi je to bistveno več, kot si mi-
slil, da si sposoben.««

jetje. Želimo ohraniti to, kar smo dosegli, oziro-
ma še napredovati. Želimo doseči višjo stopnjo 
samostojnosti na področju financiranja. Želimo 
osvojiti kašen nov program. Želimo še povečati 
naš ugled pri kupcih, želimo napredovati tudi v 
tehnološkem smislu. S temi koraki nameravamo 
utrditi naš položaj na trgu. Najprej moramo torej 
biti uspešni, učinkoviti, da smo lahko tudi social-
ni, obratno ni mogoče, in tega bi se morali zave-
dati vsi socialni partnerji v državi. 

Mi bomo delali na tem, da bomo rasli tudi v 
prihodnje, zato bomo veliko vlagali. Naši načr-
ti temeljijo na predpostavki, da bodo razmere v 
svetu približno take, kot so letos, vemo pa, da so 
slabe. Če bodo slabše, bomo iskali nove rešitve. 
Z optimizmom pričakujemo leto 2015. To projek-
cijo bomo v kratkem predstavili tudi zaposlenim. 
Če bodo zagotovljeni pogoji, lahko pričakujejo 
nadaljnjo rast plač. Leta 2009, kot omenjeno, 
smo plače povečali za pet odstotkov, leta 2010 
za osem odstotkov, lani prav tako za osem od-
stotkov. Dvomim, da je prav veliko podjetij v Slo-
veniji v tem času toliko dvignilo plače. Ker letos 
nimamo rasti in še zaostajamo za nekaterimi 
pomembnimi cilji, letos nismo povečevali plač, 
smo pa bili zelo uspešni na področju razvoja in 
učinke tega lahko pričakujemo v prihodnjih me-
secih in letih.

- Če se za konec razgovora še enkrat ozre-
te nazaj na minulih štirideset let, kakšna je va-
ša ugotovitev?

Ugotavljam, da se je v našem primeru potr-
dil rek, da »najlažja pot ni vedno najboljša pot«, 
moja osebna izkušnja pa potrjuje rek, ki sem 
ga prav tako že večkrat povedal: »Delati je tre-
ba ne toliko, kot sam misliš, da si sposoben, 
ampak toliko, kolikor je potrebno, da prideš do 
cilja. Pa četudi je to bistveno več, kot si mislil, 
da si sposoben.«

Pogovarjal se je Franci Kotnik

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO NOVA ŠTIFTA

Uredili prostor ob gasilskem 
domu

Novoštiftni gasilci so se konec poletja lotili še 
enega dela. Poleg garaže gasilnega doma so 
na zemljišču, ki jim ga je odstopil sosed, nare-
dili škarpo in tako poleg doma pridobili prepo-
trebno površino za razne priložnosti. Še posebej 
bo primerna za gasilske vaje mlajših desetin ter 
druge aktivnosti. Kot že velikokrat so se s prosto-
voljnim delom izkazali posamezniki, ki so sami 
opravili vse delo. Kot je povedal predsednik dru-
štva Branko Stenšak, so se gasilci sami lotili ure-
janja okolice doma in povečanja zunanje povr-
šine, saj je to edina garancija, da bo delo opra-
vljeno.

Štefka Sem
(Foto: Štefka Sem)
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Zgodovina in narodopisje

Iščemo stare fotografije

Piše: Aleksander Videčnik

Zgodbe in pripovedi (10)

O ŽAL ŽENAH
Pri nas naletimo na več izrazov za tovrstne 

»zale« ženske. Ljudsko izročilo je enotno v tem, 
da so te ženske vedno dobre in predstavljene kot 
lepe, zlatih las in bele polti. Včasih se pojavlja-
jo tudi kot vile rojenice. Izročilo govori o tem, da 
rade živijo v bližini naselij, in to v votlinah (zijav-
kah). Ljudje so jih radi pogostili, saj so rade po-
magale celo pri težkih poljskih delih. Naši pred-
niki so vedeli, da so lahko tudi maščevalne, če 
se jim kdo hudo zameri. Ko je mrzlo, se pridejo 
rade k ljudem gret, nekatere pripovedi govorijo 
tudi o tem, da, sicer bolj redko, toda vendarle, ka-
tera od njih leže k kmetu in tam prenoči.

Bolj redko so govorili o črnih žal ženah. Te so 
opisovane kot hudobne, nagajive in da ne mara-
jo ljudi. Baje so jih videvali le v skupinah in pogo-
sto rajajoče. Kot rečeno, če se je katera zbližala 
s človekom, ni hotela biti izdana. Če pa se je to 
zgodilo, se je gotovo grdo maščevala. Ponekod 
govorijo o »žalik ženah«. Baje je to bil primer v 
okolici Lepe Njive. 

Izročilo govori tudi, da so ljudje govorili o vi-
lah, domnevamo, da je izraz žal žena starejši 
in bolj razširjen. Na sploh izraza vile ljudje niso 
sprejeli. Očitno je ta izraz postal bolj znan v ča-
su, ko so ljudje že brali razne knjige, ki so pisa-
le o vilah. Pleteršnik je v svojem slovarju nave-
del le izraz žal žena in razglabljal, da najdemo v 
zgornjem delu Koroške za omenjene like še izra-
ze svetle, bele ali častitljive žene. Redko, pa ven-
darle omenjajo nekateri viri iz okolice Solčave te 
izraze.

ŽAL ŽENE NAD SAVINJO
V pečeh pri Delejevem jezu, na nazarskem 

bregu Savinje, so zijavke, v katerih so žal žene 
prebivale. Ljudje so jih spoštovali. Zgodaj spo-
mladi so klicale čez Savinjo Celinška: »Celinšek 
sej bob!« Tudi če se izkazalo, da je setev prezgo-
dna, je Celinšek ubogal nasvet in pridelal obilo 
boba. Pravijo, da se je bob sejal med aprilom in 
majem, pa so nasvet žal žen, tudi predčasno, 
spoštovali.

PRESELILE SO SE
V Razpodovskih pečeh so dolgo bivale žal že-

ne. Marsikdo, ki je hodil iz Belih Vod v Zaloko, jih 
je lahko videl. Kmet Razpodovnik je bil dober in 
bogat gospodar, ljudje so govorili, da zato, ker je 
poslušal nasvete žal žen. Govorili so celo, da so 
ga žal žene svarile pred prihajajočim neurjem. 

Nekoč je bilo narobe! Razpodovnikova žena je 
zalotila moža, da je spal z žal ženo. Hudo se je 
razburila, ko je videla po sobi razprostrte zlate 
lase lepe žene. Njena jeza je povzročila, da so se 
žal žene za vedno preselile neznanokam in Raz-
porovnik ni več tako uspešno gospodaril.

POMAGALE SO
V Varpoljah so bile žal žene zelo priljublje-

ne, postale so kar domače. Pomagale so ra-
de, predvsem ubogim. Pa tudi, ko je bilo veliko 
kmečkega dela, so prihajale z Menine pomagat. 
Ko so žanjice šle na kosilo, so žal žene požele 
do kraja …

RADE SO JEDLE ŠTRUKLJE
Cirkovnica se imenuje zijavka na Raduhi. K 

njej se pride od Javorskega stana. Tam blizu so 
tudi njive kmeta Raduška, pravijo jim Raduške 
njive. Vsakič, ko so žanjice južinale, so vskočile 
žal žene iz zijavke Cirkovnica in dokončale delo. 
Neverjetno koliko so lahko požele. Pa se je do-
mislila gospodinja in je prinesla k zijavki veliko 
skledo štrukljev, govorilo se je, da te rade poje-
do. Včasih se je zgodilo, da je zmanjkal kakšen 
srp za žal žene. Žele so namreč le s srpi, ki so 
jih uporabljale žanjice, ki med delom niso plju-
vale v roke …

ZEBLO JIH JE
Znano je, da so se žal žene rade grele pri 

ljudeh in ob njih. Rade so lovile pastirje izpod 
Raduhe in jih peljale v zijavko Cirkovnico, tam 
so se ob njih pogrele. Nekoč je bil med pastirji 
neki kozar. Dovolile so mu, da je svoje pastir-
sko delo redno opravljal. Potem se je moral vr-
niti v zijavko. Baje je fant želel pobegniti, pa ni 

vedel, kako … Ko so zvečer legli, se je delal kot 
da spi. Tedaj so se žal žene pogovarjale, kako 
bi pastir lahko pobegnil od njih. Ena, ki je bi-
la zelo modra, je rekla: »Ko bi si pastir poiskal 
ostrogo in zlezel skozi njene veje, bi me nad 
njim ne bi imele nobene oblasti več.« Pastir je 
dobro slišal pogovor. Ko so ga pustile opra-
vljati svoja dela, je šel iskat tako ostrogo. Dol-
go jo je iskal, ko pa jo je našel, je zlezel skozi 
njo in se tako rešil.

ŽAL ŽENE PRI GOLIČNIKU
Nad Rečico je visoko v hribu domačija Golič-

nik. Tam blizu je jama, ki so ji rekli Kuhinja. Žal 
žene, ki so bivale v jami, so ujele fanta. Vsako ju-
tro je moral zaužiti dve žlici soli. To se mu je ze-
lo priskutilo, sicer pa mu ni nič manjkalo. Med 
tem ko so žal žene nabirale jagode, je ena od 
njih obirala fantu uši. Med tem opravilom je fant 
hlinil spanje. Ko so druge žene vrnile, je pogovor 
nanesel na to, da bi fant lahko ušel, če bi zlezel 
skozi ostrogo. Res je tako storil in ušel. Žal že-
na je klicala za njim: »Ne boš me več videl in tu-
di sreče ne bo pri vaši hiši.« Baje je na jesen po-
gorela polna kašča in ljudem na kmetiji je zelo 
trda predla.

SEJ BOB
V strmih stenah Menine, tam nad Štajngro-

bom, je Podkrajnikova zijavka. Žal žene so bi-
vale tudi v tej jami. Kar blizu je kmetija Podkraj-
nik. Baje je imel gospodar vedno obilno letino 
boba. Dokler so bile žal žene v zijavki, so ga ve-
dno opozarjale na čas setve. Nekoč so mu klica-
le: »Podkrajnik sej bob, sej bob,« pa čeprav je po 
njivah še ležal zmrznjen sneg. Kmet je ubogal in 
letina je bila nad običajno dobra. 

Luče leta 1907. Na sliki je dobro vidna nova osnovna šola. Fotografijo hrani Muzejska zbirka v 
Gornjem Gradu.
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OBČINA LJUBNO

Pričeli bodo s prenovo javne razsvetljave 

Podpisu pogodbe je na Ravnah na Koroškem prisostvoval župan Franjo 
Naraločnik (desno). (Fotodokumentacija RRA Koroška)

Nedavno je župan Franjo Nara-
ločnik na Ravnah na Koroškem pri-
sostvoval podpisu pogodbe o izva-
janju projekta menjave javne raz-
svetljave v občini. Dosedanje sve-
tilke bodo zamenjali z ustreznimi 
v skladu s področno zakonodajo. 
Gre za projekt, ki ga Občina Ljubno 
izvaja skupaj še z desetimi občina-
mi Savinjske in Koroške regije. Za 
izvedbo so uspeli pridobiti evrop-
ska sofinancerska sredstva.

Partnerske občine so se lani pri-
javile na razpis za pridobitev evrop-
skih sredstev in izbrale izvajal-
ca del. Sledila je pritožba neizbra-
nega izvajalca in revizija postop-
ka javnega naročanja. Revizija je 
ugotovila, da je bil postopek v skla-
du s predpisi, tako so občina poo-
blaščenka investicijskih del Ravne 
na Koroškem, partnerske občine 
in izvajalec konec avgusta slove-
sno podpisali pogodbo o izvajanju 

projekta Prenova javne razsvetlja-
ve. Med podpisniki je bil tudi župan 
občine Ljubno Franjo Naraločnik.

iz Kohezijskega sklada so bi-
la projektu dodeljena sredstva, in 
sicer na javnem razpisu za sofi-
nanciranje operacij za učinkovi-
to prenovo javne razsvetljave. S 
sklepom ministrstva za infrastruk-
turo in prostor je bilo projektnim 
partnerjem za skupno predračun-
sko vrednost celotne operacije 
826.318,10 evrov brez DDV dode-
ljenih 354.105,68 evrov nepovra-
tnih sredstev. 

Po besedah direktorja občinske 
uprave Blaža Presečnika bo no-
va razsvetljava izredno varčna. V 
občini bodo na ta način privarče-
vali kar okoli polovico sedanje po-
trošnje električne energije, kar je 
precejšen znesek, porabo bodo 
zmanjšali kar za 57.000 KWh.

Z deli na terenu začenjajo v teh 
dneh. Prejšnji torek se je v obči-
ni že mudil predstavnik izvajalske-
ga podjetja Elektrosignal in stanje 
opredeljeno v izvedbenem elabo-
ratu ponovno primerjal na terenu.

Marija Lebar

OBČINA NAZARJE

Popisali pogodbo o izvedbi 
komunalne infrastrukture

Pretekli teden so predstavniki 
na javnem razpisu izbranega iz-
vajalca AGM Nemec iz Sedraža 
pri Laškem in županja občine Na-
zarje Majda Podkrižnik podpisa-
li pogodbo za dela na komunal-
ni infrastrukturi na območju Biča 
v Šmartnem ob Dreti. Gre za pro-
jekt, vreden okoli 60.000 evrov, ki 
ga bo v celoti financirala nazar-
ska občina.

Ta si je nekaj časa prizadevala, 
da bi komunalno opremljanje ob-
močja prevzel kakšen investitor, 

ki bi kasneje zemljišča tudi tržil, 
vendar ponudnika niso našli. Ta-
ko se je investicije lotila občina sa-
ma, ki je zelo zainteresirana, da bi 
se osem zemljišč za individualno 
gradnjo po ugodnih cenah proda-
lo mladim družinam in tako v kraj 
privabilo več prebivalcev, od česar 
je odvisen tudi obstoj podružnične 
šole in pošte. 

Dela bo izvajalec začel proti kon-
cu septembra. Izvedbeni rok, ki je 
opredeljen v pogodbi, je 14 dni.

Marija Lebar

JESENSKA ZGODBA V MOZIRJU

Spoznavali svoj kraj

Udeleženci vodenja po Mozirju so se pobliže seznanili z zgodovino 
pomembnih tržanov. (Foto: Benjamin Kanjir)

V okviru projekta imenovanega 
Jesenska zgodba, ki se je odvil ob 
praznovanju 120-letnice Turistične-
ga društva Mozirje, so Mozirjani 8. 
septembra spoznavali svoj kraj. Iz-
kušeni vodič Matija Blagojevič je 
skozi zgodovino trškega jedra po-
peljal dve skupini ljudi in jih zazi-
bal v bogato preteklost kraja in tr-
žanov.

Zbrane je najprej nagovoril in 
pozdravil predsednik TD Mozirje An-
drej Klemenak. Razdelil je zloženko 
Po poteh kulturne dediščine Mozir-
ja, ki je bila izdana ob tej priliki. Ma-
tija Blagojevič, zaposlen v Osrednji 
knjižnici Mozirje, ki je prav tako so-
delovala pri projektu ob obletnici in 
omogočila brezplačen ogled Mu-

zadnja stoletja. Marsikdo je prvič sli-
šal zgodbe o pomembnih tržanih, 
ki s svojim delom in življenjem ni-
so dajali pečata zgolj Mozirju, am-
pak tudi širši okolici. Tudi svetu, saj 
so nekateri bistveno vplivali na druž-
beno politično življenje časa da-
leč izven okvirov aktualne države. 
Mnoge je vodila podjetniška žilica, 
še bolj ljubezen do svojega kraja in 
materinščine. Zavoljo njih so ohra-
njeni nekateri zapisi, ki sedanjim 
prebivalcem osvetljujejo ponosno 
zgodovino prednikov. Slednji so že 
pred tremi, štirimi in več stoletji zgra-
dili kraj rokodelcev, svobodnjakov 
in svobodomiselnih Slovencev, ki bi 
morali biti še danes za zgled.

Benjamin Kanjir

zejske zbirke Mozirje in Mozirjani, 
je nato zbrane udeležence vodenja 
popeljal od hiše do hiše. 

Prav vsaka ima svojo zgodbo, od 
gradnje naprej pa vse do prebival-
cev, ki so dajali trškemu jedru utrip 

V občini Ljubno so se prenove javne razsvetljave lotili že pred ča-
som, tako imajo že sedaj 50 svetilk, ki ustrezajo zahtevam uredbe 
o svetlobnem onesnaževanju neba, kar so financirali sami. V okviru 
skupnega projekta bodo zamenjali še 123 svetilk, nekaj bodo posta-
vili tudi novih drogov. Namestili bodo 73 svetilk LED izvedbe, ostale pa 
bodo opremljene z varčnimi sijalkami. 
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NAZARJE

Namenu predali novi stanovanjsko poslovni objekt

Trak sta slovesno prerezala županja Majda Podkrižnik in Gregor Marolt. 
(Foto: Marija Lebar)

Investitor Gradiatim d.o.o. in Ob-
čina Nazarje sta v soboto, 15. sep-
tembra, pripravila priložnostno slo-
vesnost, na kateri so uradno preda-
li namenu nov poslovno stanovanj-
ski objekt oziroma blok v centru 
Nazarij. Trak sta prerezala županja 
Majda Podkrižnik in predstavnik in-
vestitorja Gregor Marolt.

Marolt je v nekaj besedah orisal 
potek investicije, ki je obsegala gra-
dnjo objekta in izvedbo kompletne 
komunalne ureditve. Vrednost ce-
lotne naložbe je bila okoli milijon in 
pol evrov. Pri tem je občina financi-
rala izvedbo komunalne infrastruk-
ture. Poslopje, ki so ga predali na-
menu, je prvo od dveh, ki bosta 
oblikovali novo stanovanjsko po-
slovno sosesko v centru.

V novi zgradbi je 15 stanovanj, 

nekaj je že vseljenih, nekaj pa jih 
je še naprodaj. Stanovanja so raz-
ličnih velikosti in po Maroltovih be-
sedah zgrajena v skladu s stan-
dardom za energetsko varčno gra-

dnjo. Ogrevanje bo daljinsko, vsa-
ko stanovanje pa bo imelo svoj šte-
vec. Nameščeni so tudi kombinira-
ni bojlerji za čas letne sezone, ko 
daljinskega ogrevanja ne bo.

Županja Majda Podkrižnik je iz-
razila veselje nad novo pridobitvi-
jo. Omenila je, da je prodan tudi po-
slovni del in da se bo do konca leta 
v stavbo preselila nazarska pošta. 
Občina je v zgradbi odkupila dve 
stanovanji za kadrovske potrebe, 
od katerih je eno že oddano. Župa-
nja je izrazila pričakovanje, da bo-
do ugodno možnost nakupa mor-
da prepoznali tudi kupci zunaj ob-
čine in doline in bodo tako Nazar-
je privabile mlade družine. Omeni-
la je bližino vseh potrebnih služb, 
zavodov in storitvenih dejavnosti.

Za kulturni del dogodka so po-
skrbeli mentor Tomaž Guček in nje-
gova učenca iz glasbene šole. Na 
harmoniko sta zaigrala Nejc Kle-
menšek in Aljaž Pančur.

Marija Lebar

SESTANEK O PROTIPOPLAVNI UREDITVI SAVINJE IN LUČNICE V LUČAH

Če bo urejeno lastništvo zemljišč, začnejo z deli jeseni
V petek, 7. septembra, je župan 

Luč Ciril Rosc sklical sestanek. Na 
njem so se srečali predstavniki mi-
nistrstva za kmetijstvo in okolje in la-
stniki, katerih zemljišča želi država 
odkupiti, da bi lahko začela izvaja-
ti projekt poplavne varnosti v Lučah.

Država je z izvajalcem del pred 
časom podpisala pogodbo o izved-
bi poplavne varnosti. Projekt zade-
va dela na Lučnici in Savinji. Da bi 

izvajalec Nivo Eko lahko začel z de-
li, je potrebno pridobiti gradbeno do-
voljenje. Pogoj za pridobitev le-tega je 
urejeno lastništvo obvodnih zemljišč, 
kjer se bo poplavna zaščita izvajala. 

Ciril Rosc je povedal: »Gre za del 
projekta, ki ga ureja državni prostor-
ski načrt in v tej fazi ne sovpada z 
gradnjo obvoznice, obsega pa izgra-
dnjo poplavne zaščite za Luče višje 
od Tratnika pa do sotočja Savinje s 

Strugo. Lastništvo je že urejeno gor-
vodno vse do lučkega mostu. Od tu 
dalje bi se dela izvajala poleg obvo-
dnega pasu tudi na manjšem de-
lu vrtov treh lastnikov. Tem je bil na 
omenjenem sestanku ponujen kom-
promisni predlog in določen rok, do 
kdaj naj na ponudbo odgovorijo. 
Upam, da bo tudi v interesu poplav-
ne varnosti Lučanov odgovor poziti-
ven,« je še dodal župan Rosc.

Če bo vse potekalo optimalno, bi 
izvajalec z deli začel že to jesen. Pri-
bližuje se čas jesenskih deževij in že 
zadnje obilnejše deževje je napolni-
lo korito Savinje. Voda sicer bregov 
ni prestopila, a v preteklosti so se 
poplave že dogajale in kot je na se-
stanku izračune predstavil znani vo-
darski strokovnjak Rok Fazarinc, to 
niti približno niso bile stoletne vode.

Marija Lebar

STRANKA SOCIALNIH DEMOKRATOV

Zadovoljni z zbiranjem podpisov podpore

Predsednik Območnega odbora SD Mozirje Ivan Turk (levo) in sekretar 
Paul Orešnik ob stojnici, kjer je bilo mogoče oddati podpis podpore za 

kandidaturo Boruta Pahorja. (Foto: Štefka Sem)

V Območnem odboru SD Mozir-
je so se pridružili zbiranju podpi-
sov podpore kandidatu svoje stran-
ke za predsednika republike Boru-
ta Pahorja. V ta namen so pred 
kratkih v Mozirju postavili stojnico 
in zbirali podpise podpore. Po be-
sedah Paula Orešnika z Ljubnega 
ob Savinji so bili z odzivom volivk 
in volivcev zadovoljni.

Orešnik, ki je tajnik območnega 
odbora, je ob tem dejal: »Želeli smo 
se obrniti na volivke in volivce ne-
posredno, kajti prepričani smo, da 
je Borut Pahor pravi za predsedni-
ka države, ker je človek, ki je edini 
zmožen povezovanja in združeva-
nja. Je človek, ki se zaveda, da so 

pred nami zahtevna leta, zato si že-
li podpore ljudi, ki zaupajo v njego-
ve presoje, ki bodo koristne za Slo-
venke in Slovence v prihodnje.« 

Pred kratkim se je Orešnik udele-
žil poletne šole stranke SD, ki je pote-
kala od 30. avgusta do 2. septembra 
na Ptuju. »Bilo je veliko tem, na katere 
so bili povabljeni dobri predavatelji. 
Teme so bile: delo komisije za prepre-
čevanje korupcije, kohezijska sred-
stva, primeri dobre prakse občin in 
sodelovanja občinskih uprav, finan-
ciranje v naslednjem obdobju 2014 
do 2020 preko Evrope, sredstva za 
kmetijstvo, občine, obrt, mala podje-
tja ...« je še povedal Orešnik.

Marija Lebar
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PODJETJE LUKŠE

Številni obiskovalci na dnevu odprtih vrat 

Obiskovalci so imeli številna vprašanja tako glede ožičenj gospodinjskih aparatov kot tudi glede 
poteka proizvodnje. (Foto: Marija Lebar)

V okviru programa nazarskih občinskih pra-
znovanj je samostojni podjetnik Stanko Lukše 
v svojem poslovnem proizvodno skladiščnem 
objektu v Industrijsko obrtni coni Prihova pripra-
vil dan odprtih vrat. Zanimanje je bilo veliko in 

številni obiskovalci so izkoristili možnost ter si 
ogledali delovanje podjetja.

Med drugimi obiskovalci so se dneva odprtih 
vrat udeležili tudi županja občine Nazarje Maj-
da Podkrižnik in občinski svetniki. Kot je pove-

dal Stanko Lukše, je 5. septembra minilo eno le-
to, od kar se je njegovo podjetje preselilo v no-
ve prostore, ki so jih v letu 2010 začeli graditi v 
takrat novi industrijski coni. Županja je pohvalila 
pogum, da so se lotili tolikšne investicije, in izra-
zila upanje, da bo ta vzgled za sabo potegnil še 
koga, saj so v coni še naprodaj gradbene par-
cele.

Podjetnik je goste popeljal skozi skladiščne 
prostore in jim razkazal proizvodnjo. Obiskoval-
ci so imeli številna vprašanja tako glede samih 
ožičenj gospodinjskih aparatov, ki jih tukaj izde-
lujejo, kot tudi glede poteka proizvodnje in ogre-
vanja s toplotnimi črpalkami, ki jih imajo name-
ščene. Ob tem so menili, da so delovni pogoji vi-
deti dobri, da pa delo na strojih zahteva natanč-
nost in dobro koncentracijo.

Podjetje Lukše ima že več kot tridesetletno tra-
dicijo. Postopno so širili proizvodnjo in v zadnjih 
letih beležijo tudi do desetodstotno rast proizvo-
dnje. Trenutno zaposlujejo 15 sodelavcev. Svoje 
produkte dobavljajo razpršeno več kupcem na 
domačem trgu, že od leta 2005 pa izvažajo tudi 
v druge države, predvsem v Nemčijo.

Marija Lebar

PEKARNA REDNAK

V Nazarjah že zjutraj zadiši po svežem kruhu

Družina Rednak na dan otvoritve v novi prodajalni (Foto: Marija Lebar)

V začetku septembra je družinsko podjetje 
Rednak iz Luč v Nazarjah odprlo prodajalno kru-
ha in pekovskih izdelkov. Prodajalna je v centru 
kraja, na dan odprtja pa so za kupce pripravili 
nekaj ugodnosti in presenečenj.

Na dan otvoritve, ko so pri strežbi zaposlenim 
pomagali tudi štirje člani družine Rednak, je bilo 

zanimanje kupcev izjemno, saj je ponudba za-
res pestra. Po besedah Tatjane Rednak je bil ze-
lo dober obisk tudi v dneh, kar imajo prodajal-
no odprto. Odločili so se, da prisluhnejo potre-
bam svojih strank in lokal odprejo že zjutraj ob 
petnajst čez pet, zaprejo pa ga ob petnajsti, ob 
sobotah odpirajo ob 6. uri in zapirajo opoldne.

Tako si tisti, ki gredo zgodaj na delo, lahko pri-
skrbijo svežo malico ali si kupijo kruh, da jim po 
službi ni treba skrbeti še za to. Na voljo je res ra-
znovrstna izbira kruhov, ki jih pečejo doma v Lu-
čah. Ponudbo dopolnjujejo različna pekovska 

peciva, potice, keksi, pice in sendviči, osvežilne 
pijače in mlečni napitki.

Tatjana Rednak je še povedala: »To je naša pr-
va prodajalna, čeprav imamo pekarno že dolgo. 
Že nekaj let je poznana tudi naša kavarna in pi-
cerija Pr' pek v Mozirju. Kruh smo doslej dobavlja-
li v različne trgovine. Ker pa tam nismo mogli po-
nuditi niti vseh vrst kruha, ki jih pečemo, niti vse-
ga pekovskega peciva, smo že nekaj časa razmi-
šljali o svoji lastni prodajalni. Lokacija v Nazarjah 
se nam je zdela zanimiva in tako smo se odločili.«

Marija Lebar

POJASNILO
Na praznovanju 120-letnice TD Mozirje je go-

vornik, podpredsednik TZS Dominik S. Černjak 
omenil, da spada društvo med najstarejša turi-
stična društva v Sloveniji, celo med najstarejša 
tri. S tem je Mozirjanom laskal, ali pa tudi ne, saj 
še kar nekaj tovrstnih društev za začetek delova-
nja postavlja letnice pred 1892, kot je navedena 
ob ustanovitvi v Mozirju. Kaj drži in kaj ne, je tež-
ko ugotoviti, saj društva štejejo za svoje začetke 
vpise takšnih in drugačnih piscev različnih kra-
jevnih kronik. Dejstvo ob tem je, da ima TD Mo-
zirje svoj začetek 12. maja 1892, ko je bilo usta-
novljeno Turistično olepševalno društvo Mozirje, 
na čelo katerega je bil kot prvi predsednik ime-
novan Alojz Goričar. S tem pa spada med naj-
starejša v Sloveniji. Še bolj kot to je pomembno, 
da društvo še vedno deluje, da v njem deluje vr-
sta prostovoljcev, ki imajo radi svoj kraj in jim ni 
vseeno za njegov izgled.

BK
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Andragoško društvo
Univerza za III. življenjsko obdobje Velenje

Efenkova cesta 61
3320 Velenje

tel:+386 3 587 20 50
e-mail: info@uni-tri-velenje-drustvo.si

www.uni-tri-velenje-drustvo.si

URNIK ZA ŠOLSKO 
LETO 2012/2013

Novi krožki so v tabeli označeni 
s sivo barvo.

TUJI JEZIKI
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
PO 1.10.2012   9.00 NEMŠČINA -  NADALJEVALNI »SODOBNE TEME« Manca Potočnik Glasbena šola
PO 1.10.2012 10.45 NEMŠČINA - PRVI KORAKI Manca Potočnik Glasbena šola
PO 1.10.2012 16.00 ANGLEŠKI JEZIK  I. Magda Žist OŠ MPT
PO 1.10.2012 16.00 ANGLEŠKI JEZIK  I. Fanika Sagmeister OŠ Livada
TO 2.10.2012   8.00 NEMŠČINA - GOVORNA  KOMUNIKACIJA Marija Klemenšek Glasbena šola
TO 2.10.2012 10.00 ITALIJANSKI JEZIK Neva Trampuš MZPM
TO 2.10.2012 15.30 ANGLEŠKI JEZIK  II. Magda Žist OŠ MPT
TO 2.10.2012 17.30 POGOVORNA ANGLEŠČINA Magda Žist OŠ MPT
SR 3.10.2012   8.00 ANGLEŠKI JEZIK - ZAČETNI Fanika Sagmeister UNI
SR 3.10.2012 10.00 ANGLEŠKI JEZIK  II. Fanika Sagmeister UNI
SR 3.10.2012 10.00 POGOVORNA NEMŠČINA Vincenc Šmajs LU Velenje
SR 3.10.2012 11.30 ANGLEŠKI JEZIK  III. Fanika Sagmeister UNI
SR 3.10.2012 13.30 FRANCOSKI JEZIK - ZAČETNI Špelca Hrastnik OŠ Šalek
SR 3.10.2012 15.00 ŠPANSKI JEZIK II. Špelca Hrastnik OŠ Šalek
SR 3.10.2012 16.30 ŠPANSKI JEZIK I. Špelca Hrastnik OŠ Šalek

RAČUNALNIŠTVO
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
TO 9.10.2012 10.00 DIGITALNA FOTOGRAFIJA ZA SENIORJE Boris Šalej UNI
ČE 4.10.2012 17.00 INTERNET IN ELEKTRONSKA  POŠTA Dinka Benić OŠ Gorica
PE 5.10.2012 10.00 RAČUNALNIŠTVO Mateja Podvratnik LU Velenje

GEOGRAFIJA IN ZGODOVINA
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
ČE 4.10.2012 10.00  SLOVENIJA, TE POZNAM?*  Branka Mestnik  UNI
ČE 4.10.2012 10.00 UMETNOSTNA ZGODOVINA Tatjana Vidmar Center Nova 

*krožek deluje prvo in tretjo sredo v mesec

SKRBIMO ZASE
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
PO 1.10.2012 10.00 ŠOLA HAPPINESS Sonja Bercko Mlad. cent. Velenje 
PO 5.11.2012 10.00 BRALNO DEBATNI KROŽEK* Sonja Bercko Mlad. cent. Velenje 
PO 8.10.2012 14.00 NOVINARSTO Mira Zakošek Radio Velenje
 TO  2.10.2012   8.00  DRAMATIČNI KROŽEK  Karli  Čretnik  KS Levi breg-Foitova
ČE 4.10.2012 17.00 STRASTNO IN SLASTNO Mojca Kaš Fidej UNI

*krožek deluje samo prvi ponedeljek v mesecu

LIKOVNO USTVARJANJE
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
PO 1.10.2012 15.00 LIKOVNI KROŽEK Danica Arzenšek OŠ Antona Aškerca  
TO 2.10.2012   9.00 USTVARJALNE DELAVNICE Veronika Blagotinšek MZPM
SR 3.10.2012   9.00 USTVARJALNE DELAVNICE Veronika Blagotinšek Občina Šoštanj

GLASBENO USTVARJANJE
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
PO 20.8.2012   9.30 GODBA NA PIHALA Aljoša Pavlinc Glasbena šola
PO 1.10.2012 14.00 ELEKTRIČNE KLAVIATURE  I. Frenk Kadliček UNI
PO 1.10.2012 15.30 ELEKTRIČNE KLAVIATURE  II. Frenk Kadliček UNI
SR 3.10.2012 15.15 KLAVIRSKA HARMONIKA Jože Brezovnik CVIU
SR 3.10.2012 16.00 KITARA  I. Franjo Jurovič OŠ Livada
SR 3.10.2012 18.00 KITARA  II. Franjo Jurovič OŠ Livada
ČE 4.10.2012 16.00 FRAJTONARICA ZAIGRAJ   I. Jože Šumah CVIU
PE 5.10.2012   8.00 PETJE V SKUPINI Tadeja Cigale UNI
PE 5.10.2012 10.00 CITRE Irena Glušič UNI

HORTIKULTURA
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
ČE 11.10.2012 15.00 RASTLINE  NAREDIJO  DAN LEPŠI Simon Ogrizek UNI
SR 3.10.2012 18.00 SADJARSTVO Andreja Dermol UNI
PE 5.10.2012 10.00 ZELENJAVNI VRT - GARTLC Vera Bandalo UNI

ROČNA DELA
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
PO  1.10.2012   8.00 KLEKLJANJE  I. Tilka Kompare UNI
PO  24.9.2012   8.00 KLEKLJANJE  I. Erika Pajk DU Mozirje
PO  1.10.2012 10.00 KLEKLJANJE  II. Tilka Kompare UNI
PO  24.9.2012 10.00 KLEKLJANJE  II. Erika Pajk DU Mozirje
PO  24.9.2012 16.30 KLEKLJANJE  V. Erika Pajk OŠ Livada
TO  2.10.2012 15.00 KLEKLJANJE  IV. Tilka Kompare UNI
TO  2.10.2012 17.00 KLEKLJANJE  III. Tilka Kompare UNI
SR  3.10.2012 14.00 SLOVENSKE LJUDSKE VEZENINE  II. Jožica Grobelnik UNI
SR  3.10.2012 16.00 SLOVENSKE LJUDSKE VEZENINE  I. Jožica Grobelnik UNI

REKREACIJA
Dan Datum Ura Krožek Mentor Prostor
PO   1.10.2012 11.00 VADBA V VODI ZA SENIORJE Denis Doblšek Bazen Velenje
PO   1.10.2012 17.00 VITA 55+ - ZAČETNI Sonja Bercko OŠ Šalek
PO   1.10.2012 18.30 VITA 55+ - NADALJEVALNI Sonja Bercko OŠ Šalek
PO   17.9.2012 19.00 OHRANJANJE TELESNE ZMOGLJIVOSTI  IV. Martina Jan OŠ Šalek
TO   2.10.2012 12.00 PLEŠIMO SALSO Alojz Fidej STEP
TO   2.10.2012 16.00 OHRANJANJE GIBČNOSTI – III. Irena Menih OŠ Gorica
TO   2.10.2012 17.00 OHRANJANJE GIBČNOSTI  I. Irena Menih OŠ Gorica
TO   2.10.2012 17.30 PLESNI KROŽEK  I. Alojz Fidej STEP
TO   2.10.2012 18.00 OHRANJANJE GIBČNOSTI  II. Irena Menih OŠ Gorica
SR   19.9.2012 16.00 OHRANJANJE TELESNE ZMOGLJIVOSTI  I. Svjetlana Pejkunović OŠ Livada
SR   19.9.2012 17.00 OHRANJANJE TELESNE ZMOGLJIVOSTI  II. Svjetlana Pejkunović OŠ Livada
SR   3.10.2012 17.00 PLESNI KROŽEK  II. Alojz Fidej STEP
SR   19.9.2012 18.00 OHRANJANJE TELESNE ZMOGLJIVOSTI  III. Svjetlana Pejkunović OŠ Livada
SR   3.10.2012 18.00 ČI GONG  I. Adil Huselja ŠC Velenje
SR   3.10.2012 19.00 ČI GONG  II. Adil Huselja ŠC Velenje
ČE   4.10.2012   8.00 POHODNIŠTVO Marija Kuzman APVelenje
ČE   27.9.2012   8.00 PLANINARJENJE Marija Lesjak AP Velenje
PE   5.10.2012 17.00 REIKI: MOJE ŽIVLJENJE, MOJA SREČA Tjana Burger UNI
PE   5.10.2012 18.00 FOLKLORNI PLES Katja Rizmal OŠ Gorica

- UNI: Univerza za III. življenjsko obdobje, 
Efenkova cesta 61 (Stolpič B), Velenje
- GLASBENA ŠOLA: Glasbena šola Frana Koruna 
Koželjskega, Jenkova cesta 4, Velenje
- OŠ MPT: Osnovna šola Mihe Pintarja Toleda, 
Kidričeva cesta 21, Velenje
- OŠ LIVADA: Osnovna šola Livada, Efenkova 60, 
Velenje
- MZPM: Medobčinska zveza prijateljev mladine, 
Cesta Boris Kraigherja 5, Velenje (Vila Mojca)
- LU VELENJE: Ljudska univerza Velenje, Titov trg 
2, Velenje
- OŠ ŠALEK: Osnovna šola Šalek, Šalek 87, Velenje
- OŠ GORICA: Osnovna šola Gorica, Goriška cesta 
48, Velenje
- CENTER NOVA - avla MESTNE KNJIŽNICE 
VELENJE: Šaleška 21, 3320 Velenje 
- MLADINSKI CENTER VELENJE : Efenkova cesta 
61 a, Velenje 
- RADIO VELENJE: Stari trg 15, Velenje
- KS LEVI BREG - FOITOVA: Krajevna skupnost 
Levi breg, Foitova 2, Velenje
- OŠ ANTONA AŠKERCA: Osnovna šola Antona 
Aškerca, Jenkova cesta 2, Velenje 
- OBČINA ŠOŠTANJ: Sejna soba Občine Šoštanj 
- CVIU: Center za vzgojo, izobraževanje in 
usposabljanje Velenje, Kidričeva cesta 19, Velenje
- DU MOZIRJE: Društvo upokojencev Mozirje, 
Praprotnikova ulica 7, Mozirje
- BAZEN VELENJE: Bazen Velenje, Kopališka cesta 
2, Velenje (zbor pred bazenom)
- STEP: Plesna šola » Step« Velenje, Prešernova 
22 Velenje
- ŠC VELENJE: Šolski center Velenje, Trg mladosti 
3, Velenje (telovadnica)
- AVTOBUSNA POSTAJA (AP): Avtobusna postaja 
Velenje, Kopališka cesta, Velenje

Prijave članov, ki ste že obiskovali krožke, 
sprejema animator na prvem srečanju krožka. 
Novi člani se prijavite na sedežu Univerze za III. 
življenjsko obdobje Velenje, Efenkova cesta 61, 
Velenje (Mladinski hotel, stolpič B), vsak dan od 
8. do 12. ure. 



 

19Savinjske novice št. 2, 14. januar 2011 19Savinjske novice št. 38, 21. september 2012

Oglasi



20

 

20 Savinjske novice št. 38, 21. september 2012

Oglasi



21Savinjske novice št. 38, 21. september 2012

Organizacije

 

ŠKOFIJA CELJE

Misijonska tombola na Ljubnem lepo uspela

Darovalcev sredstev in dobitkov za tombolo je bilo blizu 300 že pred 
samim dogodkom. Med tiste, ki so svojo dobroto delili na drugačen na-
čin, s prepevanjem na odru, so se zapisali godbeniki Zgornje Savinj-
ske doline, otroški pevski zbor Solčava, Mozirski koledniki, Oktet Žetev, 
Ljudske pevke Lipa in Pušeljc, ansambel Tapravih 6, Brigita Klinar, Kle-
men Firšt, Mojca Kumprej, Tea Štrukelj in Trio Šorli Boys. Le-ti so skrbeli, 
da napetost med žrebanjem pravih številk ni bila prehuda. Misijonar Miha Majetič je pomagal 

pri tomboli.

Sestra Ljudmila Anžič bo zbrana sredstva z dobrodelne tombole porabila za 
prehrano revnih kamboških otrok. 

V nedeljo, 9. septembra, se je na 
Ljubnem ob Savinji odvijal škofijski 
misijonski dan z dobrodelno misi-
jonsko tombolo pod geslom Ne 
sme nam biti vseeno. Nanj so va-
bili duhovniki vseh župnij celjske 
škofije, največ udeležencev je bilo 
iz Zgornje Savinjske doline. Dogo-
dek se je pričel z mašo v cerkvi sve-
te Elizabete na Ljubnem, ki jo je ob 
somaševanju dekana Martina Pu-
šenjaka in nekaterih dekanijskih du-
hovnikov daroval celjski škof msgr. 
dr. Stanislav Lipovšek. Pri maši so z 
branjem sodelovali člani skupine za 
dobrodelnost gornjegrajske dekani-
je, prepeval je zbor z Ljubnega.

15. PASTIRSKI PRAZNIK NA MENINI

Bik »označil« polje, ki ni imelo lastnika

Polje R6 je bilo za Mileno Dobnik iz Tabora veliko presenečenje – prineslo 
ji je celega vola, ki sta ji ga predala lastnik živali Danijel Poljanšek (desno) 

in predsednik pašne skupnosti Gospodnje-Globače Janez Presečnik. 
(Foto: Marija Šukalo)

Na Menini planini so se drugo so-
boto v septembru srečali člani Pa-
šne skupnosti Gospodnje-Globa-
če na svojem tradicionalnem pa-
stirskem prazniku. Tega so pričeli z 
zahvalno mašo. Slednjo je daroval 
gornjegrajski župnik Janez Belak. 

Srečanje so nadaljevali v zabav-
nem in šaljivem tonu z igrami, ki so 
med gledalci in udeleženci izzva-
le salve smeha. Tako je kar osem-
najst parov preizkušalo slalom-
sko vožnjo samokolnice z zaprti-
mi očmi. Obiskovalci so se skusi-
li v molži lesene krave, ki jo za vi-
me potegujejo le enkrat na leto, a 
da toliko mleka, kot ga je posame-
znik zmožen namolsti. 

Letos je odpadlo tradicionalno 
pokanje z bičem, saj ni bilo kandi-
datov, ki bi se skusili v tovrstni pa-

dnje polje, ki so ga »kupili« pri Mile-
ni Dobnik iz Tabora. 

Poleg »oddanega« vola se na 
Menini pase več kot 260 glav go-
vedi in konj. Po besedah predse-
dnika pašne skupnosti Janeza Pre-
sečnika je bila prireditev namenje-
na predvsem druženju ob zaključ-
ku pašne sezone. Obenem so že-
leli pokazati javnosti, kako poteka 
planinska paša. To je gospodar-
ska dejavnost, ki je pomembna za 
kmetije iz Nove Štifte, Lenarta pri 
Gornjem Gradu, Gornjega Grada, 
Bočne, Rovta pod Menino, Homc, 
Radmirja in Savine pri Ljubnem ob 
Savinji. 

Fotogalerijo dogajanja na Me-
nini si lahko ogledate na www.sa-
vinjske.com (geslo: pa15mepl).

Marija Šukalo

stirski disciplini. Kmalu bi tudi bik 
na ruleti ostal na planini, saj se je 
letos v manj kot petih minutah po-

nečedil v polje, ki ga organizatorji 
niso uspeli prodati. K sreči je nekaj 
bikove nečednosti padlo v sose-

Dobrodelna tombola je pod šo-
tor v Vrbju privabila številne nasto-
pajoče, ki so se odrekli honorar-
jem, in obiskovalce, ki so preizku-
šali srečo pri tomboli. Del progra-
ma si je ogledal škof Lipovšek in 
domači župnik Pušenjak, nekateri 
drugi župniki pa so z veseljem iz-
polnjevali tombolske lističe. 

Moderatorja prireditve sta bila 
Franci Podbrežnik – Solčavski in 
Andreja Lenko. Pred mikrofon sta 
povabila številne goste, med drugi-
mi lučkega župnika Vikija Košca, ki 
je s skupino za dobrodelnost gor-
njegrajske dekanije pripravil do-
brodelno tombolo. Košec je med 
drugim dejal, da bodo vsa zbra-
na sredstva namenjena najrevnej-

šim otrokom v Kambodži. Da bo-
do sredstva prišla v prave roke, bo 
poskrbela sestra Ljudmila Anžič, ki 
tam deluje že od leta 1999. 

Anžičeva je omenila, da bodo z 
vsakim prodanim tombolskim listi-
čem, ki je stal dva evra, poskrbe-
li za dvo- ali večdnevne obroke za 
revne otroke. Omenila je težke raz-
mere v tej državi in se vsem zahva-

lila za takšen ali drugačen dar, ki 
bo otrokom polepšal življenje. Na 
oder je stopil tudi misijonar Miha 
Majetič iz Mozirja, ki je dolgo delo-
val v Vietnamu, sedaj pa odhaja v 
Rusijo. Spregovoril je o misijonar-
stvu in zadovoljstvu, ki ga čuti, ko 
ljudje pomagajo drugim.

Prijetno dobrodelno popoldne 
je prineslo tudi lep izkupiček za 
kamboške otroke. »Skupno smo 
zbrali 5.000 evrov,« je povedala 
predsednica skupine za dobrodel-
nost Zvonka Kladnik in se še en-
krat zahvalila vsem, ki so tako ali 
drugače prispevali za dober na-
men in pomagali izpeljati dogo-
dek. Misijonski dan je po mnenju 
Kladnikove zelo lepo uspel, pred-
vsem zato, ker je sodelovala celo-
tna dekanija.

Več fotografij najdete na www.
savinjske.com (geslo: miljto).

Tekst in foto: Štefka Sem
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PLANINSKO DRUŠTVO LJUBNO OB SAVINJI

Planinski živžav v Dovju

Udeleženci tabora Dovje 2012 na vrhu Triglava

Poletni planinski tabori so najverjetneje naj-
lepši zaključek vsakoletnega planinskega udej-
stvovanja za osnovnošolce. To dokazuje tudi 
številčnost udeležbe, ki vsako leto narašča. Rav-
no zaradi tega smo se letos (v primerjavi s prej-
šnjimi leti, ko smo bili v taborni izmeni skupaj s 
Slivnico pri Celju in Dramljami) teden dni druži-
li le mladi planinci iz PD Ljubno in PD Tabor. Pa 
nas ni bilo tako malo. Izmena je skupaj štela 34 
udeležencev, kar je pomenilo idealne pogoje za 
izpeljavo vseh načrtovanih aktivnosti in pristen 
odnos med otroci.

Čudovite dneve od 4. do 11. avgusta smo pre-
živeli na tabornem prostoru v Dovju pri Mojstra-
ni. Cel teden smo se prebujali v umita in sveža 
jutra s prvovrstnim pogledom na slovenskega 
očaka. Ves čas nas je spremljalo tudi sončno 
vreme, kar je bilo kljub vročini idealno za izpelja-
vo celotnega zadanega programa.

Po sobotni namestitvi in sprehodu do Aljaže-
vega kipa smo se že v nedeljo podali na Dovško 
Babo, od koder se odpira čudovit razgled na do-
lino in okoliške vrhove. Na vrhu nas je pri počitku 
prijetno hladila rahla sapica. Po nedeljskem »na-
poru« smo si v ponedeljek lahko odpočili ob po-
navljanju vozlov in plezanju v naravni steni ple-
zališča. Zvečer pa smo zopet pripravljali nahrb-
tnike in preverjali opremo za načrtovano dvo-
dnevno turo, ki je sledila. 

Vstajanje ob 5. uri zjutraj ni bil nikakršen bav 
bav, saj smo se že polni adrenalina ozirali nav-
zgor proti vrhovom, kamor smo bili namenjeni. 
Cilj prvega dne je bil za vse Staničev dom. Mlajši 
so se do cilja podali brez vmesnih ovinkov, sta-
rejši pa so na cilj prišli po »ovinku«, saj so se iz 
Pekla podali po plezalni poti še na vrh Rjavine, 
preden so si odpočili utrujene noge na Staniče-
vem domu. Medtem so si mlajši, polni energije 
kot vedno, noge raztegnili še z obiskom Begunj-
skega vrha, kjer so pridno »poštempljali« svoje 
dnevnike. 

Po zasluženem počitku in trdnem spancu 

smo se v sredo zbudili v hladno, vetrovno in me-
gleno jutro. To nam nikakor ni vzelo volje in tako 
smo spočiti krenili proti Kredarici, od koder smo 
se po nameščanju pasov in čelad odpravili pro-
ti vrhu našega očaka, Triglavu. Kmalu je pri Alja-

ževem stolpu vrvelo od smeha in veselja. Otro-
ci so doživeli tudi posebno razsvetljenje, ugoto-
vili so namreč, da so za malico, poleg naše sve-
te planinske paštete, dobre tudi ribe iz konzerve 
(seveda ob dejstvu, da jih zaradi pomanjkanja 
kruha ješ kar same).

Ker smo se z vrha Triglava vrnili v dolino Kr-
ma precej pozno, o utrujenosti in bolečih pod-
platih raje ne bi govorili. Smo se pa precej vese-
lili naslednjega dne in obljubljenega raftinga ter 
piknika, ki mu je sledil. Res fantastično doživetje, 
če odmislimo tihe pritožbe vodnikov po raftingu, 
ker naj bi jih bolele roke. Le zakaj? 

V petkovi vročini sprehod proti slapu Peričnik 
ni bil najbolj prijeten, vendar nam to ni pokvari-

lo dobre volje, sploh po tem, ko nas je osvežil pr-
šec, medtem ko smo se sprehodili tudi »pod« 
slapom. Sledil je ogled Planinskega muzeja, v 
katerem smo uživali tako »stari« kot mladi in še 
malo mlajši. Vsak je našel nekaj zase.

Poleg obiska muzeja je bil tabor poučen tudi 
v obliki predavanj iz planinske šole, ki smo jih iz-
vajali tekom tedna. Skupine so se pomerile tudi 
v iskanju kontrolnih točk pri planinski orientaciji 
in v planinskem kvizu.

Poleg vsega naštetega je bilo še veliko dru-
žabnosti: igre in obvezni krst z zaprisego ob ta-
bornem ognju, jutranja telovadba, odbojka, čo-
fotanje in namakanje v bazenu, frizbiball, igre 
brez meja in z mejami ter še in še.

In ob vsem tem je končno pomembno tudi tka-
nje novih prijateljstev in poglabljanje ter ohranitev 
starih. Preživeli smo res čudovit teden ter se razšli 
z obljubo, da se naslednje leto zopet vsi srečamo.

Urška Plesnik

ULIČNA KOŠARKA V NAZARJAH

Najboljši v metanju trojk Aljaž Pavlič

V okviru občinskega praznika so se v Nazarjah 
pomerili ljubitelji košarke. 
(Foto: Marija Šukalo)

Lesarski praznik v Nazarjah so obogatile tu-
di športne aktivnosti. Tako so prvi petek v sep-
tembru prišli na svoj račun ljubitelji ulične ko-
šarke. V uvodu so se pomerili osnovnošolci od 
tretjega do sedmega razreda. Nato so na vrsto 
prišli starejši. Svojo košarkaško srečo in zna-
nje je na igrišču ob Dreti preizkušalo šest ekip 
iz Zgornje Savinjske in Šaleške doline. Po siste-
mu vsak z vsakim so si prvo mesto priigrali Kr 
eni iz Velenja. Na drugem mestu so pristali Ze-
torji iz Nazarij, tretje pa je pripadlo Coma gan-
ku iz Mozirja. Po besedah predstavnika organi-
zatorja Primoža Jelšnika so vsi tekmovalci po-

kazali veliko košarkaškega znanja ter pošteno 
in kakovostno igro. 

Ob zaključku turnirja se je 25 tekmovalcev 
preizkusilo še v metanju trojk. Na voljo so ime-
li deset metov. Največ, osem zadetkov, je tokrat 
uspelo Aljažu Pavliču iz Mozirja. 

Marija Šukalo



23Savinjske novice št. 38, 21. september 2012

Šport, Oglasi

KARTING V ČIVIDALU

Kolar tretji in skupno 
prvi v razredu 5 

Borut Kolar je v Italiji zasedel tretje mesto, v skupni uvrstitvi v razredu 5 
pa je osvojil prvo mesto. (Foto: MŠ)

Drugo nedeljo v septembru se je 
zaključila še zadnja, osma tekma 
v državnem prvenstvu in sportstil 
pokalu v kartingu. V italijanskem 
Čividalu je nastopilo 50 tekmoval-
cev v enajstih kategorijah. Med nji-
mi je bil tudi Zgornjesavinjčan Bo-
rut Kolar, ki si je že s sedmo tekmo 
nabral dovolj točk za osvojitev pr-

vega mesta v skupni uvrstitvi v ra-
zredu 5. Tako je tekmovanje v Itali-
ji izkoristil za preizkus gokarta v ka-
tegoriji R8 rotax dd2. Slednjega mu 
je posodil prijatelj Roman Jernejc. 
V finalni vožnji je Kolar štiri kroge 
pred koncem uspel prehiteti tekme-
ca in tako končal na tretjem mestu. 

Marija Šukalo

NAZARJE

Športne igre ob prazniku

Popestritev Lesarskega praznika je bil tudi nogomet. (Foto: TG)

K pestremu programu Lesarske-
ga praznika, ki so ga v Nazarjah 
praznovali v soboto, 8. septembra, 
so pripomogli tudi športniki. Že v pe-
tek je odbor za pripravo praznika na 
športnem igrišču organiziral turnir 
trojk v košarki, v soboto pa so špor-
tne igre potekale skozi ves dan. Do-
poldan so na igrišču tekmovale eki-
pe nogometašev in odbojkarjev, po-
poldan pa so na prireditvenem pro-
storu pred gradom Vrbovec podelili 

pokale najboljšim ekipam. 
V nogometu je prvo mesto pri-

padlo ekipi Glin, ki so jo sestavljali 
igralci KMN Nazarje, drugo mesto 
je zasedla ekipa Makroles iz Gor-
njega Grada, tretjo stopničko pa so 
si prislužili Nazarčani, ki so sesta-
vljali ekipo Spix Tiples. V odbojki je 
zlato pripadlo ekipi Lipa Šmartno, 
srebro si je prislužila ekipa Kokarje, 
bron pa je šel v roke ekipi Nazarje.

TG
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ROKOMETNI KLUB NAZARJE

Celodnevna prireditev ob 10. obletnici 
delovanja

Na celodnevni prireditvi se je predstavila 
ekipa mlajših deklic, ki se je najprej pomeri-
la z vrstnicami iz Žalca in kasneje iz Velenja. 
Ekipa starejših deklic se je pomerila z vrstni-
cami iz Ferlacha (Avstrija). Nazarska član-
ska ekipa se je pomerila s članicami iz Fer-
lacha. S tem so se Avstrijke oddolžile gosti-
teljicam za letošnji obisk v Avstriji, ki je po-
menil prvo mednarodno tekmo za nazarski 
rokometni klub.

Ob jubileju so se zbrale tako ekipe nazarskega rokometnega kluba kot gostujoče iz Avstrije. 
(Foto: Tatiana Golob)

V soboto, 8. septembra, so v Rokometnem 
klubu Nazarje ob občinskem prazniku pripravili 
celodnevno športno prireditev, s katero so obele-
žili deset let delovanja kluba. Na prireditvi so se 
predstavile selekcije kluba, ki bodo nastopale v 
državnih prvenstvih. Zaslužnim posameznikom 
in ustanovam so podelili priznanja za delo in po-
moč pri delovanju kluba.

Rokometni kolektiv iz Nazarij ima najkrajši 
staž med športnimi klubi v naših krajih. Kljub 
dejstvu, da gospodarska situacija ni naklonjena 
najmlajšemu športu v dolini, se članstvo v klubu 
povečuje, povečuje pa se tudi število navijačev 

na tribunah. Rokometni klub Nazarje se je v de-
setih letih delovanja uveljavil v širši okolici. Kro-
na uspešnega dela je bila ustanovitev članske 
ekipe, ki se je v dveletnem nastopanju v 1. B ligi 
uveljavila na slovenskem rokometnem zemlje-
vidu. Ta ekipa je dala članico slovenske kadet-
ske reprezentance Sandro Melavc in članico re-

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE

Turnir Bisol za uvod v novo sezono
Nazarski trener Franci Rupreht je bil za-

dovoljen s pristopom in angažiranostjo svo-
jih igralcev. V sami igri še manjka predvsem 
preciznosti tako pri metih, kakor tudi v iz-
vedbi posameznih taktičnih elementov tako 
v napadu kot v obrambi. Za piljenje teh po-
drobnosti je še dovolj časa do začetka pr-
venstva. Pomanjkljivosti bodo skušali po-
praviti tekom treningov in prijateljskih te-
kem. Strateg Nazarčanov verjame, da bodo 
korektno in po svojih najboljših močeh kljub 
pomlajeni ekipi odigrali celotno sezono ta-
ko, kot so to nakazali na turnirju.

Nazarski košarkarji se vneto pripravljajo na 
novo košarkarsko sezono. V sklopu priprav so 
organizirali drugi turnir Bisol, na katerem so se 
poleg članske ekipe predstavile tudi mladinske 
selekcije kluba, ki bodo nastopale v svojih liga-
ških tekmovanjih.

Članska ekipa je doživela kar nekaj spre-
memb in temelji predvsem na igralcih iz doma-
čega okolja, saj ti čutijo pravo pripadnost klubu. 
Igralski kader je temeljito pomlajen, najstarejši 
igralec je namreč star 26 let. Klub so zapustili 
Miha Čmer, Rajko Rituper in dolgoletni kapetan 
Dejan Valenčak. Kapetanski trak je prevzel Blaž 
Vodončnik. Luka Krivec se vrača v ekipo po izpu-
ščeni sezoni zaradi poškodbe, pa tudi nadarjeni 
in precizni Miha Gostečnik je najavil svojo vrni-
tev pod koše. Ekipa se je okrepila z mladima Le-
snjakom in Dragičevičem. 

Turnir Bisol je bil priložnost za predstavitev po-

mlajene ekipe, hkrati pa so se občinstvu pred-
stavile mladinske selekcije kluba, ki bodo na-
stopale v ligaških tekmovanjih. Nadebudni mla-
di košarkarji so lahko spremljali svoje vzornike 
iz članske ekipe, kako so se pomerili z ekipama 
Hrastnika in Kolpe iz Črnomlja. Obe ekipi nasto-
pata v višjem ligaškem tekmovanju kot Nazar-
čani, vendar je slednjim to bil prej izziv kot ovi-
ra, saj so tekmi proti tekmecema izgubili v te-
snih končnicah. V tekmah, ki so trajale trikrat po 
10 minut, so Nazarčani izgubili najprej proti Hra-
stniku s 53:56. Na tekmi proti Kolpi so domačini 

izgubili le za točko, in sicer 54:55. Turnir je osvo-
jila Kolpa iz Črnomlja, ki je bila v obračunu bolj-
ša od Hrastnika s 53:58.

Roman Mežnar

prezentance mlajših deklic Špelo Kramer Štiglic. 
Ker je Občina Nazarje pomembna podpor-

nica delovanja kluba, so se v slednjem odloči-
li obeležiti 10. obletnico delovanja v času pra-
znovanja občinskega praznika. Ob tej priložno-
sti so se s podelitvijo priznanj zahvalili posame-
znikom in ustanovam, ki delujejo v korist kluba. 
Priznanja so prejeli Sanda Djujič, ki je bila pobu-
dnica ustanovitve samostojnega kluba, Darko 
Repenšek, aktiven član in promotor kluba, Ton-
ka Šporin Plaznik za prostovoljno vodenje raču-
nov, prvi predsednik kluba Adi Govek, njegov na-

slednik Andrej Ocvirk, Dušan Žerovnik za dolgo-
letno delo ob časomerilski mizi. Niso pozabili niti 
na aktivni igralki od začetka delovanja kluba Sa-
dro Melavc in Sanjo Danojevič niti na Občino Na-
zarje in podjetje BSH Hišni aparati Nazarje kot 
pomembna podpornika kluba.

S prikazanim na igrišču so nazarske roko-
metašice potrdile, da se ni potrebno bati za pri-
hodnost rokometa v naši dolini in da se obeta 
uspešna rokometna sezona za vse tri selekcije 
kluba, ki bodo nastopale v prvenstvu.

Roman Mežnar



25Savinjske novice št. 38, 21. september 2012

Šport

1. SLOVENSKA FUTSAL LIGA – 1. KROG 

»Graščakom« remi z evropsko Litijo
KMN Nazarje Glin : FC Predilnica 

Litija 2:2 (0:1)
Strelci: 0:1 Fetič (12), 1:1 Hren (32), 2:1 V. 

Kugler (39), 2:2 Fetič (40).
Rumeni karton: Primož Hren (Nazarje Glin).
Rezultati 1. kroga: Nazarje Glin : Predilnica Li-

tija 2:2, Oplast Kobarid : Dobovec Trgovine Ja-
ger 5:5, Slovenske Gorice : Puntar 2:4, Vuko Lju-
bljana : Bronx Škofije 5:6.

Lestvica po 1. krogu: 1. Puntar 3, 2. Bronx 
Škofije 3, 3. Dobovec Trgovine Jager 1, 3. Oplast 
Kobarid 1, 5. Nazarje Glin 1, 5. Predilnica Litija 1, 
7. Vuko Ljubljana 0, 8. Slovenske Gorice 0. 

Aktualni državni prvaki iz Litije, ki so si pred 
dobrim tednom dni izborili uvrstitev med »top 
16« evropskega klubskega prvenstva, so na pr-
vi tekmi nove sezone v Nazarjah doživeli pravi 
šok. Njihovo zvezdniško obnašanje se tokrat ni 
obneslo, saj je domači strateg Pezič do potan-
kosti preučil njihovo igro in kljub odsotnosti dveh 
ključnih igralcev, kapetana Metulja in Banovška, 
zaigral z agresivno visoko obrambo in hitrimi 
protinapadi. 

Presenečeni Litijani nikakor niso mogli razviti 
svoje igre, so pa po eni od redkih napak doma-
če obrambe vendarle povedli. Ko so gledalci v 
drugem delu pričakovali hud pritisk prvakov, so 
bili priča prav obratni sceni. »Graščaki« so priti-
snili še bolj agresivno, imeli več od igre in z go-
loma Hrena in Vaska Kuglerja celo povedli. Bla-
mažo aktualnih državnih in pokalnih zmagoval-
cev je štirideset sekund pred koncem rešil repre-
zentant Fetič. 

Res odličen uvod Nazarčanov v novo sezono, 
za pristop in borbenost do zadnjih atomov moči 
pa »kapo dol«. Tekmo si je ogledal tudi selektor 
reprezentance Andrej Dobovičnik, ki je imel kaj 
videti in predvsem fenomenalno pripravljenost 
in igro Draga Kuglerja ter obrambe domačega 
vratarja Aliča ni mogel spregledati. 

Prvenstvo se s tekmami drugega kroga na-
daljuje danes. »Graščaki« bodo tudi tokrat za-
igrali pred domačim občinstvom, saj v nazar-
ski hram športa prihajajo Slovenske Gorice, le-
tošnji novinec v elitni druščini dvoranskega no-
gometa. Ljubitelji okroglega usnja pridite, ne 
bo vam žal.

Tomi Horvat, trener FC Litije: »Čestitam do-
mačinom za točko. Naša igra ni bila dobra.«

Ilija Pezič, trener KMN Nazarje Glin: »To je 
bila prava tekma. Oboji smo imeli veliko prilo-
žnosti, zadeli smo tudi štiri »štange«. Naš vratar 
Asmir Alič je branil fenomenalno. Na koncu smo 

celo povedli, vendar je Litija z igro vratarja v po-
lju uspela izenačiti. Točka vredna zlata je dober 
obet za nadaljevanje sezone.«

Franjo Pukart

SMUČARSKO SKAKALNI KLUB LJUBNO OB SAVINJI BTC 

Delovni vikend za ljubenskega 
kombinatorca in skakalce

TURNIR NAKLJUČNO IZŽREBANIH TROJK – VARPOLJE 2012 

Pume korak pred Lipe barom

Najboljši tradicionalnega turnirja v odbojki na 
mivki naključno izžrebanih trojk v Varpoljah

Športno društvo Gmajna za zaključek boga-
te sezone odbojke na mivki v Varpoljah organi-
zira še tradicionalni turnir naključno izžrebanih 
trojk. Brez prijavnine, z obilo športne zabave, ki 
je posledica naključnega izbora igralcev in prire-
jenih tekmovalnih pravil, se ljubitelji odbojke od 
blizu in daleč podajo v boj za medalje in nagra-
de pokroviteljev. 

Tekmovalni del je postregel z dopadljivo od-
bojko, kjer so prišle v ospredje predvsem izku-
šnje, saj okostje zmagovalnih ekip tvorijo sa-
mi bivši tekmovalci. Tako je v velikem finalu 
ekipa Pume premagala domačo navezo ba-
ra Lipe, mali finale pa je pripadel mešani eki-
pi Mix.

Franjo Pukart

Drugi septembrski vikend so v nemškem Win-
terbergu potekala tekmovanja za alpski pokal v 
nordijski kombinaciji. Na tekmovanju je nasto-
pil član Smučarsko skakalnega kluba Ljubno 
ob Savinji BTC Borut Mavc. Na sobotni tekmi je 
osvojil deveto mesto, na tekmi dan kasneje je bil 
16. To soboto je Mavc na tekmovanju za pokal 
Cockta v Mislinji osvojil drugo mesto. 

V Kisovcu je pretekli vikend Tanja Fricelj osvo-
jila tretje mesto v kategoriji deklic do 15 let, med 
dečki do 12 let pa je v Sebenju pri Tržiču Žak 
Mogel prav tako osvojil tretje mesto. Nove toč-
ke v celinskem pokalu je v ruskem Chaikovskyu 
osvojil Primož Pikl, ki je prvo tekmo končal na 
28. mestu, na drugi tekmi je bil 15. 

Štefka Sem

MEŠANE TROJKE V KOŠARKI V BOČNI

Zaključili sezono 
Od maja do septembra so se drugo leto zapo-

red na igrišču v Bočni vsak petek igrale mešane 
trojke v košarki. Skupno je bilo odigranih 16 kol, 
udeležilo pa se jih je 42 igralcev. Poleg igranja 
je bilo pomembno tudi druženje, zato so 7. sep-
tembra organizirali piknik, na katerem so pode-
lili medalje. Prvo mesto je osvojil Franc Strmšek, 
drugi je bil Maks Cajner, tretji pa Primož Krajnc. 
Trojke bodo organizirali tudi v prihodnjem letu.

LM
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Č R N A   K R O N I K A

120 let TD Gornji Grad (1. del)
Kot pišejo SN št. 37, so Mozirja-

ni 8. t.m. praznovali 120-letnico nji-
hovega turističnega društva. Že iz 
naslova je razvidno, da spada med 
tri najstarejša v Sloveniji. Kako je 
to mogoče, mi sicer ni znano, saj 
imam podatke o prvih, ne le treh, 
kar štirih. Prvo je bilo ustanovljeno 
leta 1871 v Celju, potem leta 1875 
v Kranju, 1877 v Mariboru in 1883 
v Postojni. O tem le mimogrede.

Kaj pa TD Gornji Grad? Da bi 
se pri nas kdo spomnil 120-letni-
ce našega TD, seveda ni za priča-
kovati. Prvič smo vsi mlajši, drugič 
nam zgodovina ne »leži«, tretjič pa 

nam ne »leži« niti delo za društvo, 
ki se briga za vse prej, kot za ureje-
nost kraja, kar je bil že od vsega za-
četka smisel ustanavljanja teh dru-
štev. Komu naj torej, kot Mozirjani, 
dajemo priznanja, in za kaj?

Vendar pomnim tudi lepše ča-
se. Sploh ne gre za nostalgijo, da 
se razumemo. Končali so se neka-
ko pred 15-imi leti, potem ko je bi-
la ustanovljena Komunala Gornji 
Grad. Pričakovati je bilo seveda ce-
lo izboljšanje, a žal je logika odpo-
vedala. Da, tudi logika lahko odpo-
ve, če odpovedo ljudje. In to se do 
danes še ni spremenilo, izboljšalo. 

SSK LJUBNO OB SAVINJI BTC

Osem stopničk za domače 
tekmovalce

Zmagovalec Jernej Presečnik in drugouvrščeni Karlo Vodušek sta ugnala 
konkurenco med dečki do 11 let. (Foto: Štefka Sem)

V sredo, 12. septembra, je Smu-
čarsko skakalni klub Ljubno ob Sa-
vinji BTC izvedel prvo regijsko tek-
mo za pokal Cockta v štajersko-ko-
roški regiji. Nastopilo je 53 tekmo-
valcev iz šestih klubov, tekmovali 
pa so v osmih kategorijah. 

Člani domačega kluba so kar 
osemkrat stopili na stopničke, med 
zmagovalce se je zapisal Jernej 
Presečnik, ki je med dečki do 11 let 

slavil pred sotekmovalcem iz kluba 
Karlom Voduškom. Drugo in tretje 
mesto sta med deklicami do 13 let 
osvojili Petja Brglez in Eva Jurjovec, 
med dečki do 12 let sta ista rezulta-
ta dosegla Žak Mogel in Marsel Lih-
teneger. Tretje mesto je v kategoriji 
dečkov do 10 let osvojil Lenart Pre-
sečnik, med dečki do 13 let pa Lo-
vro Vodušek. 

Štefka Sem

• VSILJIVI TUJCI
Mozirje: 10. septembra so na parkirnem prostoru pred Tušem v 

Mozirju tujci vsiljivo prodajali razne predmete. Policisti, ki so odšli na 
kraj, so uspeli izslediti državljana Slovaške, ki je prodajal ure in bri-
vske aparate. Po končanem postopku so mu izdali plačilni nalog.

• ZARADI KRAJE POŠKODOVAL STROJE 
Spodnja Rečica: 10. septembra je na policijsko postajo poklical 

delavec ZKZ Mozirje in povedal, da ima zadruga na Rečici ob Savinji 
gospodarski objekt s stroji za obiranje in spravilo hmelja. Tega dne 
je opazil, da je nekdo v zadnjih tednih poškodoval elektro omarice in 
same stroje za obiranje hmelja. Neznani storilec je pristopil do objek-
ta sušilnice hmelja, ki je lesen. Na več mestih je možen prost vstop v 
notranjost, kar je tudi storil. V treh elektro omaricah je odščipnil ba-
krene električne vodnike, ki vodijo med stikali in varovalkami. Nada-
lje je pristopil še do dveh strojev, obiralcev hmelja, kjer je ukradel ele-
ktrični vodnik, ki vodi do stikala za vklop stroja. Skupaj je ukradenih 
bakrenih električnih vodnikov skupne teže okoli 10 kilogramov. 

• NAŠLI UKRADEN MOTOR
Konjski vrh: 11. septembra je krajan iz Konjskega vrha prijavil ta-

tvino neregistriranega motornega kolesa znamke Yamaha 125. Mo-
torno kolo mu je bilo odvzeto pred stanovanjsko hišo v noči na 8. 
september. Policisti so takoj pričeli z zbiranjem obvestil. Motor so na-
šli pri občanu iz Slovenskih Konjic, ki so mu ukradeno zasegli in vr-
nili lastniku. 

• MEJNI PREHOD OSTAL BREZ STREHE
Pavličevo sedlo: 13. septembra so bili policisti obveščeni, da so na 

objektu bivšega mejnega prehoda Pavličevo sedlo ponovno ukradli 
baker, in sicer streho na nadstrešku. Neznani storilec je v času med 
11. in 13. septembrom z nadstreška ukradel 30 metrov bakrenih ob-
rob. Škoda znaša okoli 400 evrov. 

• ČELNO TRČENJE ZARADI VOŽNJE PO NAPAČNI STRANI CESTE
Ljubija: 14. septembra ob 18.10 sta trčili osebni vozili na cesti Mozir-

je–Letuš v Ljubiji. V nesreči, ki jo je povzročila vožnja po nasprotnem 
smernem vozišču ene izmed voznic, so tri osebe utrpele telesne po-
škodbe in bile prepeljane na zdravljenje v celjsko bolnišnico. Posre-
dovali so gasilci PGD Nazarje, ki so zavarovali kraj nesreče, vozilo od-
stranili s cestišča na vozilo vlečne službe, posuli onesnaženo cestišče 
z vpojnimi sredstvi in nudili pomoč reševalcem.

• NAŠLI IZGUBLJENO GOBARKO
Mozirje: 16. septembra je na policijsko postajo poklical občan in 

povedal, da sta njegova starša odšla nabirat gobe na Konečko plani-
no. Starša sta bila dogovorjena, da se ob 17. uri dobita pri vozilu, ven-
dar se do 18:50 ure mama ni vrnila. Z očetom sta jo iskala in klicala, 
vendar je nista našla, zato sta zaprosila za pomoč policiste. Ob klicu 
sta se nahajala na relaciji Šmihel-Boskovc. Policisti in lovca LD Mozir-
je so odšli na kraj in pričeli z iskanjem pogrešane, na pomoč je bil po-
klican tudi helikopter letalske policijske enote s termovizijo. Ob 21:15 
uri je bila pogrešana najdena nepoškodovana, vendar rahlo podhla-
jena. Člana Lovske družine Mozirje sta se izkazala z izjemno požrtvo-
valno pomočjo pri iskanju pogrešane, za kar so jima mozirski polici-
sti zelo hvaležni.

(Foto: PGD Nazarje)
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Pisma bralcev, Zahvale, Oglasi

Naročniki Savinjskih novic
imajo 15% POPUST

pri objavah zahval in čestitk.

Dober plemenit človek,
ki je z nami živel, nam ne more biti odvzet,
kajti v naših srcih je zapustil svetlo sled
svoje dobrote in plemenitosti!

V SPOMIN

na dragega atija, brata, dedija in prijatelja

Braneta ČRETNIKA
iz Otoka

9.2.1952 – 21.9.2011

Hvala vsem, ki se spomnite nanj.
Pogrešamo ga!

Vsi njegovi

Le Bog usodo vodi.
Le on prihodnost ve in zna.
Kar reven človek blodi,
to malo kaj velja.

ZAHVALA

Ob izgubi drage mame

Veronike ROČNIK
rojene Prepadnik

11.12.1926 – 4.9.2012

Hvala dobrim sosedom, kaplanu Karlu, pevcem, ge. Valčki za lepe 
besede. 

Hvala vsem sorodnikom, prijateljem in znancem, ki ste jo v tako le-
pem številu pospremili h grobu in sočustvovali z nama.

Sin Stanko z Vero

Tiho si živela
v mukah in trpljenju
zemeljskega življenja,
a zdaj odšla si
k Bogu upanja
večnega veselja!

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame in babice

Marije VRŠNAK
2.8.1931 – 25.8.2012

Hvala vsem, ki jo ohranjate v lepem spominu in prižigate sveče na 
njenem grobu.

Sinovi: Marjan, Edo in Janez z družinami

Ker to, razen mene, očitno nikogar 
ne moti. V nikomer ni »žilice«, da bi 
krajani nekaj skupaj dosegli, da bi 
tekmovali z drugimi kraji, navseza-
dnje za našo skupno čast. Takega 
sokrajana dandanes prav zares ne 
poznam. Žal. Pravzaprav sem jih 
tudi v preteklosti poznal zelo malo. 
A je v ne še tako starih časih Gor-
nji Grad vendarle večkrat dosegal 
lepe uvrstitve v tekmovanju sloven-
skih krajev, v organizaciji Turistič-
ne zveze. Danes je konkurenca še 
večja, kraji namreč vidno (vsaj za 
mene) napredujejo, zato bi, četudi 
bi sodelovali, ostali nekje pri dnu. 
Kajti v zadnjih letih ne stagniramo 
(stagniranja pravzaprav ni) am-

pak nazadujemo.
Pred nekaj leti je bila na ogledu 

katedrale in muzejskih zbirk pred-
stavnica slovenske turistične agen-
cije iz Trsta, ki je nameravala orga-
nizirati izlete tudi v Gornji Grad. Re-
kla mi je, da imamo čudovito kate-
dralo in muzej, ki bi si ju upala vsa-
komur pokazati, o okolici pa raje 
nič ne reče. Še danes ne ve, da v 
Gornjem Gradu sploh ne bi našla 
človeka, ki bi jo bolje razumel.

O tem, da so bili Gornjegrajčani 
pred 120 leti očitno iz drugačnega 
testa, pa naslednjič.

Janez Mavrič
Attemsov trg 8

Gornji Grad
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Za razvedrilo

KOROŠEC NAVRTAL ŽERJAVA
Ob šesti razvojni konferenci lesarjev v Nazarjah se je med prvimi v 

gospodarskega ministra Radovana Žerjava zakadil radijska legen-
da Radia Slovenija Miran Korošec. Slovensko javnost zalaga s pro-
nicljivimi poročili, ki ob jutranjih terminih mečejo iz postelje. Ministru 
je zastavil vprašanje, če bo zares kaj od obljub in obetov. Po izjavah 
in obljubah predhodnice, ministrice Radičeve, je namreč šlo vse le 
še navzdol. Minister pa: »Moja beseda drži kot v les pribita!«

RECEPT JE DELO
Stanko Rihter, predsednik Turističnega društva Naš kraj Ljubno 

ob Savinji, podjetnik: »Alenka, tako fajn izgledaš, kot da bi ravno pri-
šla z dopusta!«

Alenka Korpnik, predsednica Društva Komen, zavarovalni 
agent: »Recept je silno preprost. Vsak dan skočim na Triglav, zju-
traj in zvečer v hlev, vmes kakšnemu turistu kaj dobrega skuham. 
Ob takšnih dogodkih, kot je današnji škofijski misijonski dan, pa uži-
vam na Komnu.«

PA RAVNO NAJTEŽJE STA SE LOTILA
Dr. Milan Medved, direktor Premogovnika Velenje (desno): »Na 

en, dva, tri dvigniva tole bučo.«
Ivo Milovanovič, legenda športnega novinarstva: »Če na tri, štir, 

zdaj ni šlo, mislim, da še celo na an ban, pet podgan ne bo.«
Več o bučah in ostalem v prihodnji številki Savinjskih novic.

(Foto: JM)

(Foto: FA)

(Foto: BK)
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Križanka, Informacije

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 39. številki SN

2012

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

KNJIŽNICA MOZIRJE - SLOVENSKA KNJIGA MESECA

Boris Pahor: 
Knjiga o Radi

Knjiga o Radi, s katero je Pahor 
postavil literarni spomenik svoji 
življenjski sopotnici Radislavi Pre-
mrl, je pisana v obliki razširjenega 
dnevnika, ki se bere kot roman, v 
njem pa se avtor posveča polsto-
letnemu življenju z ženo. Rdečo 
nit zgodbe predstavlja bolezen in 
slovo njegove življenjske sopotni-
ce Rade, Pahor pa se skozi pripo-
ved spominja njune prve zaljublje-
nosti, poroke, rojstev obeh otrok 
do njene bolezni in smrti. Zapisi, 
ki jih je izdala Cankarjeva založ-
ba, so nastajali med letoma 2009 
in 2011.
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Petek,
21. september

ob 19.00. Športna dvorana Nazarje
Futsal tekma - KMN Nazarje Glin : Slovenske Gorice

Sobota,
22. september

ob 8.00. Center Rinka Solčava
Fotografiranje s Tomom Jeseničnikom
ob 10.00. TRC Jezero, Velenje
Pikin dan - najbolj živahen dan Pikinega festivala
ob 14.00. Zadružni dom Solčava
Delavnica polstenja (predhodne prijave)

ob 17.00. Center Rinka Solčava
Razstava utrinkov vsakdanjega življenja Solčavanov
ob 18.00. Solčava
Prikaz predelave volne 
ob 18.00. Slomškova dvorana v Mozirju
Otvoritev delovne razstave 18. Ex tempore
ob 20.00. Solčava
Modna revija oblačil iz volne

Nedelja, 
23. september

ob 11.00. Center Rinka Solčava
Okrogla miza Kako tržiti jezersko-solčavsko ovco in 
izdelke
ob 11.00. Solčava
Solčavske viže in vižnge
ob 11.00. Solčava
Predstavitev volnenih izdelkov na stojnicah, kulina-
rika iz ovčetine, prikaz polstenja ...
ob 15.00. Solčava
Zabava z ansamblom Zmaji

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi 

Napovednik dogodkov MORDA STE ISKALI PRAV TO

KMETJE, GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa osta-

la dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poce-
ni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

MONTAŽA SATELITSKIH SISTEMOV – POP TV IN 
A KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV 
in KANAL A – pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh sate-
litskih sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51-94, gsm 041/688-
094.

Prašnikar Miro s.p., Elektro-instalacije in vzdrževanje elektro aparatov in na-
prav na terenu, Spodnje Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

KOLESARSKI CENTER BELI ZAJEC MOZIRJE 
edina športna trgovina v Zgornji Savinjski dolini. Tel. št. 05 925 

11 46, e naslov: belizajec.center@gmail.com. 
Janik, Bojan Napotnik s.p., Radegunda 21 a, Mozirje.

POTREBUJETE PESEK ALI GRAMOZ
Nudimo vam pesek za zidavo, omet, estrihe in beton, drobljenec 

za drenaže ter gramoz za ceste; gsm 041/651-196.
Terezija Burja s.p., Ter 69, 3333 Ljubno ob Savinji.

ŽIVALI  – KUPIM
Kupim 2 telici – simentalka ali li-
muzin, do 200 kg, pašni, brez št.; 
gsm 031/397-514.
Kupim kravo in telico za zakol ali 
dopitanje in bikce ter teličke nad 
100 kg – mesni tip; gsm 031/533-
745.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam več bikcev, starih en te-
den; gsm 041/783-572.
Prodam bikca simentalca, težke-
ga 170 kg; tel. 03/839-51-26 ali 
051/256-986.
Prodam bika simentalca in bika čb, 
starega 3 tedne, oba brez številke; 
gsm 051/806-053.
Prodam bikca, križanega, sivc – 
simental., star 3 mesece; gsm 
041/547-425.
Prodam kravo simentalko za zakol; 
gsm 031/228-217.
Prodam kravo s teletom; gsm 
031/587-619.
Prodam telico sr, brejo 9 mese-
cev, pašno, dobrega porekla; gsm 
031/855-186.
Telico simentalko, brejo 9 me-
secev, pašno, prodam; gsm 
041/314-377.
Zaradi pomanjkanja krme pro-
dam dve telici, stari 1 leto; gsm 
041/921-517.

Prodam prašiče, odlične mesnate 
pasme, možna dostava, Fišar, Ta-
bor; gsm 041/619-372.
Lepo bradato agamo, skupaj s te-
rarijem prodam za 70 eur; gsm 
041/468-550.

ŽIVALI – PODARIM
Podarim kokljo, majhne rasti, s pe-
timi piščanci, starimi 1 teden; tel. 
583-52-58.

ŽIVALI – MENJAM
Brejo plemensko telico menjam 
za mlado klavno govedo; gsm 
041/528-097.

DRUGO – PRODAM
Prodam meso 4 leta stare krave – 
polovico ali četrt; tel. 584-44-52.
Meso mlade krave, stare 5 let, pro-
dam; gsm 051/423-440.
Prodam suha bukova, brezova ali 
mešana cepljena metrska drva; 
gsm 041/513-270.
Prodam suha bukova drva, cca 12 
m; tel. 584-11-36.
Prodam cepljena, metrska bukova 
drva; gsm 051/438-498.
Prodam suha bukova in hrastova 
drva; gsm 040/866-011.
Prodam deske, debeline 20 mm, 
za streho in palete; gsm 041/942-
169.

Prodam male gajbice za sad-
je in klado za sekanje mesa; gsm 
031/800-852.
Prodam kotno računal. mizo ter 2 
velika BCS kolesa s platišči; gsm 
041/510-409.
Prodam batagel vodni sesalec 
z vsemi priključki in smrček za 
pokrov motorja za golf 5; gsm 
041/393-125.
Ugodno prodam peč na olje z goril-
cem; gsm 051/631-190.
Prodam mlin kladivar sip, z elek-
tromotorjem; gsm 041/783-
625.
Prodam mlin za sekance, elektro-
motor 9 kw, cena po dogovoru; 
gsm 041/721-694.
Prodam strešnik vinkovc in 400 
l hladilni bazen za mleko; gsm 
031/515-112.
Prodam cca 500 kom dobro ohra-
njenega bobrovca; gsm 040/543-
561.

DRUGO – IŠČEM
Prosim, če mi kdo odda ohranjeno, 
svetlo komodo s 6 predali, šir. 90 
cm; gsm 040/660-207.

VOZILA – PRODAM
Prodam avto nissan terrano; gsm 
051/806-053.

NEPREMIČNINE
Starejšo hišo v okolici Mozirja od-
dam; gsm 040/866-613.
Oddam stanovanje v najem na mir-
ni in lepi lokaciji; gsm 031/783-963.
2-sobno stanovanje v centru Mari-
bora oddam mirnemu študentske-
mu paru ali dvema študentkama. 
Nekadilci! Kličite med 18. in 19. 
uro; 041/351-655.

OSEBNI STIKI
43 let imam, želim si zveste, prija-
zne, samske ženske za trajno lju-
bezen; gsm 041/859-096.
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